
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 7/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 193/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση σύστασης Αναπτυξιακής Α.Ε. 
στο Δήμο Βέροιας & τροπ/σης προϋπ/μού 
Δήμου έτους 2008. 

 
       Σήμερα 7 Απριλίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 3-4-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στην Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Χ. Γεωργιάδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Ι. Ακριβόπουλος  
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Ι. Καπετανίδης 
5. Π. Παυλίδης   Σ. Κρομμύδας 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Η. Σοφιανίδης 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α. Δελαβερίδης   Γ. Μανακούλης 

10. Α.  Τσιάρας   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Ι. Ταρασίδης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης ΅ 

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 189/2008 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 190/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 192/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Ε. Γουναράς. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 193/2008 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Κ. Συμεωνίδης, Σ. 
Παναγιωτίδης, Ε. Σοφιανίδης, Ε. Γουναράς. 

14. Μ. Τρανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Σ. Παναγιωτίδης 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 194/2008 απόφασης 

αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 197/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 201/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 203/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ε. Γουναράς. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 206/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 214/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Γ. Κάκαρης. 

22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανίδης 

 



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 5° θέμα της ημερήσιας διάταξης, 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 12-3-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, που 
έχει ως εξής: 
 Με την αρ. 282/07 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου εγκρίθηκε η 
σύσταση εισηγητικής επιτροπής (αποτελούμενης από τους δημοτικούς συμβούλους κ.κ. Παύλο 
Παυλίδη, Στέργιο Μηλιόπουλο και Νικόλαο Τσιαμήτρο, τον Διευθυντή Οικονομικού του Δήμου, κ. Πέτρο 
Δαούλα, τον Διευθυντή της Δημοτικής Επιχείρησης Τοπικής Πολιτιστικής Κοινωνικής Ανάπτυξης 
(Δ.Ε.ΤΟ.ΠΟ.Κ.Α.), κ. Ιωάννη Καμπούρη και τον νομικό σύμβουλο του Δήμου κ. Αθ. Μακρυγιάννη) για 
την προσαρμογή των καταστατικών των δημοτικών επιχειρήσεων στις διατάξεις του 
Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.) και για την αναγκαιότητα ή μη, καθώς και για τον τρόπο, 
συγχώνευσης ή λύσης τους, σύμφωνα με τις σχετικές διατάξεις του παραπάνω 
Νόμου. 
 Με την αρ. 322/07 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου εγκρίθηκε η 
(πρόταση της ως άνω επιτροπής, η οποία αφορούσε στην) α)καταρχήν προσαρμογή των 
δημοτικών επιχειρήσεων στις διατάξεις του ν. 3463/06 (ΚΔΚ) και β)σύσταση 
Αναπτυξιακής Α.Ε. στο Δήμο Βέροιας. 
  
 Σε συνέχεια των ανωτέρω και σε εφαρμογή των σχετικών διατάξεων 
υποβάλλεται σήμερα πρόταση για τη σύσταση Αναπτυξιακής Ανώνυμης Εταιρείας 
στο Δήμο Βέροιας. 
   
 Με τις διατάξεις του άρθρου 265 του ν. 3463/06 (ΚΔΚ) προβλέπονται τα 
εξής : 

«ΑΝΩΝΥΜΕΣ ΕΤΑΙΡΕΙΕΣ Ο.Τ.Α.  Σύσταση – Λειτουργία: 
1. Δήμοι ή Κοινότητες, μόνοι ή με Νομαρχιακές Αυτοδιοικήσεις ή και άλλους 

φορείς Τοπικής Αυτοδιοίκησης ή τρίτους, δύνανται να συνιστούν ανώνυμες 
εταιρείες, οι οποίες λειτουργούν σύμφωνα με τις διατάξεις της εμπορικής και 
φορολογικής νομοθεσίας και τις ειδικότερες ρυθμίσεις των επόμενων 
παραγράφων. 

α. Οι Δήμοι, οι Κοινότητες, οι Νομαρχιακές Αυτοδιοικήσεις και οι λοιποί 
φορείς Τοπικής Αυτοδιοίκησης διατηρούν πάντοτε κοινές μη προνομιούχες 
μετοχές, που αντιπροσωπεύουν αθροιστικά την πλειοψηφία του μετοχικού 
κεφαλαίου. Κατά το υπόλοιπο μπορεί να συμμετέχουν το Δημόσιο και φυσικά ή 
νομικά πρόσωπα δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου. 

β. Όλες οι μετοχές είναι ονομαστικές και δεν εισάγονται στο Χρηματιστήριο 
Αξιών. Οι κοινές μετοχές είναι δεσμευμένες ονομαστικές, σύμφωνα με τις 
διατάξεις της παρ. 7 του άρθρου 3 του κ.ν. 2190/1920, και οι προνομιούχες χωρίς 
δικαίωμα ψήφου. 

γ. Αν η επιχείρηση λυθεί, οι Ο.Τ.Α. που συμμετέχουν σε αυτή έχουν 
δικαίωμα προτίμησης για την αγορά της εκποιούμενης περιουσίας. 

2. Οι Δήμοι και οι Κοινότητες επιτρέπεται να συμμετέχουν σε άλλες 
ανώνυμες εταιρείες πέραν αυτών του παρόντος άρθρου. Προς τούτο απαιτείται 
απόφαση του οικείου συμβουλίου με την απόλυτη πλειοψηφία του συνολικού 
αριθμού των μελών του. Οι Δήμοι και οι Κοινότητες και οι ανώνυμες εταιρίες της 
παραγράφου 1 δεν επιτρέπεται να συμμετέχουν σε ποδοσφαιρικές, τραπεζικές και 
ασφαλιστικές ανώνυμες εταιρίες. 

3. Οι ανώνυμες εταιρείες Ο.Τ.Α. της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου 
δεν επιχορηγούνται άμεσα ή έμμεσα από Ο.Τ.Α.. Κατ' εξαίρεση, είναι επιτρεπτή η 
επιχορήγηση από Ο.Τ.Α. νησιωτικών περιοχών ανώνυμης εταιρείας ή ναυτικής 
εταιρείας του ν. 959/1979, που αυτοί έχουν συστήσει ή συμμετέχουν κατά 
πλειοψηφία στο εταιρικό τους κεφάλαιο για τη διεξαγωγή θαλάσσιων 



συγκοινωνιών και μεταφορών, καθώς επίσης και στις περιπτώσεις για τις οποίες 
υφίσταται ειδική νομοθετική ρύθμιση. 

4. Οι ανώνυμες εταιρείες Ο.Τ.Α., με εξαίρεση τις αναπτυξιακές ανώνυμες 
εταιρείες, δεν συμμετέχουν σε προγραμματικές συμβάσεις. 

5. Δεν επιτρέπεται η μεταβίβαση ή η σύσταση εμπράγματου βάρους επί 
ακίνητης περιουσίας που έχει εισφερθεί από Δήμο ή Κοινότητα σε ανώνυμη 
εταιρεία, την οποία έχει συστήσει ή στην οποία συμμετέχει για την εξυπηρέτηση 
του καταστατικού της σκοπού, χωρίς την προηγούμενη έγκριση του οικείου 
δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου. 

6. Το προσωπικό των ανωνύμων εταιρειών Ο.Τ.Α. προσλαμβάνεται σύμφωνα 
με τις ρυθμίσεις προεδρικού διατάγματος, το οποίο εκδίδεται ύστερα από πρόταση 
των Υπουργών Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης, Οικονομίας 
και Οικονομικών και Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και μετά από 
γνώμη της Κ.Ε.Δ.Κ.Ε., η οποία παρέχεται εντός αποκλειστικής προθεσμίας ενός (1) 
μηνός αφότου ζητηθεί. 

7. Η σύναψη συμβάσεων ανάθεσης έργων, προμηθειών, μελετών και 
υπηρεσιών από τις ανώνυμες εταιρείες Ο.Τ.Α. διενεργείται βάσει κανονισμού, ο 
οποίος καταρτίζεται από το διοικητικό συμβούλιο της εταιρείας. Σε αυτόν 
περιλαμβάνονται ρυθμίσεις σχετικές με τα αρμόδια όργανα της εταιρείας, τις 
προϋποθέσεις και τους όρους ανάθεσης ανάλογα με την εφαρμοζόμενη διαδικασία 
(ανοικτός, κλειστός διαγωνισμός, ανάθεση με διαπραγμάτευση) και τα κριτήρια 
και τη διαδικασία αξιολόγησης και επιλογής, ούτως ώστε να εξασφαλίζονται οι 
αρχές της διαφάνειας και αντικειμενικότητας, όπως αυτές συνάγονται από την 
ισχύουσα νομοθεσία. 

Για τις αναθέσεις της παραγράφου αυτής, των οποίων ο προϋπολογισμός 
υπερβαίνει τα όρια που προβλέπουν οι αντίστοιχες ευρωπαϊκές οδηγίες, 
εφαρμόζονται οι διατάξεις αυτών. 

8. Οι ανώνυμες εταιρείες Ο.Τ.Α. συγχωνεύονται, διασπώνται ή λύονται 
σύμφωνα με τις οικείες διατάξεις του κ.ν. 2190/1920, όπως ισχύει. 

Λύονται υποχρεωτικώς, αν για τρεις συνεχείς εταιρικές χρήσεις μετά 
διετία από την ίδρυση τους είναι ζημιογόνες ή, αν για ισάριθμες φορές εντός 
δεκαετίας τα ίδια αυτών κεφάλαια, όπως προσδιορίζονται στο υπόδειγμα 
ισολογισμού που προβλέπεται από το άρθρο 42γ του κ.ν. 2190/1920, όπως ισχύει, 
γίνουν κατώτερα του πενήντα τοις εκατό (50%) του μετοχικού κεφαλαίου. 

Στην περίπτωση εφαρμογής του άρθρου 47 του κ.ν. 2190/1920, τυχόν αύξηση 
του εταιρικού κεφαλαίου που καταβάλλεται από τους Ο.Τ.Α. δεν μπορεί να 
υπερβαίνει ποσοστό μεγαλύτερο του ενός δεύτερου (1/2) αυτού». 
 Επίσης, με τις διατάξεις του άρθρου 253 του ν. 3463/06 (Κ.Δ.Κ.) 
προβλέπονται τα εξής : 

«Κανόνες σύστασης: 
1. Η σύσταση ή η συμμετοχή σε επιχείρηση οποιασδήποτε μορφής γίνεται 

μετά από απόφαση του δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου, η οποία λαμβάνεται με 
την απόλυτη πλειοψηφία του συνόλου των μελών του. Στην απόφαση αυτή 
καθορίζονται η επωνυμία, η κατηγορία, ο σκοπός, η διάρκεια, η έδρα της 
επιχείρησης, το κεφάλαιο, η διοίκηση, οι πόροι και κάθε άλλο στοιχείο αναγκαίο 
κατά την κρίση του δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου. 

2. Της ανωτέρω αποφάσεως προηγείται η εκπόνηση σχετικής 
οικονομοτεχνικής μελέτης βιωσιμότητας. Η ίδια υποχρέωση υφίσταται και σε 
κάθε περίπτωση αύξησης του κεφαλαίου ή της εισφοράς του Ο.Τ.Α. στην 



επιχείρηση. 
3. Η εκτίμηση των περιουσιακών στοιχείων που εισφέρονται από Δήμο ή 

Κοινότητα σε επιχείρηση Ο.Τ.Α. ενεργείται από την επιτροπή του άρθρου 9 του κ.ν. 
2190/1920, όπως ισχύει. Οι εκθέσεις εκτίμησης δημοσιεύονται στο Τεύχος Β' της 
Εφημερίδας της Κυβερνήσεως. 

4. Στις αποφάσεις των Ο.Τ.Α. ή των φορέων Τοπικής Αυτοδιοίκησης για τη 
σύσταση ή συμμετοχή σε επιχείρηση Ο.Τ.Α. περιλαμβάνεται η ειδικότερη 
κατηγορία επιχείρησης, στην οποία αυτή εντάσσεται, σύμφωνα με τα αναφερόμενα 
στο άρθρο 252. Η αναφορά της ιδιαίτερης κατηγορίας επιχείρησης γίνεται 
υποχρεωτικά και στο καταστατικό αυτής, καθώς επίσης και σε όλα τα έγγραφα 
που η επιχείρηση απευθύνει προς τρίτους. 

5. Με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και 
Αποκέντρωσης, μετά από γνώμη της Κ.Ε.Δ.Κ.Ε., είναι δυνατόν να καθορίζονται 
ειδικότεροι όροι ή προϋποθέσεις που αφορούν το περιεχόμενο της αποφάσεως του 
δημοτικού ή κοινοτικού συμβουλίου για σύσταση ή για συμμετοχή σε επιχείρηση, τα 
αναγκαία στοιχεία της οικονομοτεχνικής μελέτης, η διαδικασία ελέγχου αυτής, 
καθώς και κάθε άλλο ειδικό ζήτημα αναγκαίο για την εφαρμογή του άρθρου 
αυτού». 

Με βάση τα πιο πάνω επισυνάπτονται σχετική οικονομοτεχνική μελέτη 
βιωσιμότητας και σχέδιο καταστατικού ίδρυσης και παρακαλείται το Συμβούλιο : 

1. Να εγκρίνει τη σύσταση Αναπτυξιακής Ανώνυμης Εταιρείας στο Δήμο 
Βέροιας (σύμφωνα με το επισυναπτόμενο καταστατικό ίδρυσής της). 

2. Να ορίσει την προσωρινή Διοίκηση της ΑΝ.Α.Ε. 
3. Να ορίσει εκπρόσωπο του Δήμου στη Γενική Συνέλευση της ΑΝ.Α.Ε. 
4. Να εγκρίνει την τροποποίηση του προϋπολογισμού του Δήμου τρ. έ., ως εξής: 

«Α. Στο σκέλος των εξόδων μεταφέρει από το Αποθεματικό Κεφάλαιο 9111 
ποσό € 60.000,00 και δημιουργεί νέα ισόποση πίστωση με Κ.Α. 10/7511.002 
“Συμμετοχή στο αρχικό κεφάλαιο της Αναπτυξιακής Α.Ε. Δήμου Βέροιας” 
από Ίδια Έσοδα. 
Β. Ψηφίζει τη σχετική πίστωση». 

 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Παυλίδης: Όπως γνωρίζετε, ο κώδικας δίνει το δικαίωμα στους δήμους να 

συστήνουν εταιρείες κοινές, μονομετοχική και αναπτυξιακή. Η αναπτυξιακή που 
περιγράφεται στον κώδικα έχει συγκεκριμένους σκοπούς τους οποίους μπορεί αυτή 
να αναπτύξει. Αυτή λοιπόν είναι μία εταιρεία αναπτυξιακού σκοπού, προβλέπεται να 
γίνει μία οικονομοτεχνική μελέτη βιωσιμότητας, να γίνει το καταστατικό για να 
συσταθεί, να εγκριθούν αυτά για να προχωρήσει στη σύστασή της. Στη μελέτη 
βιωσιμότητας περιγράφεται ένα μοντέλο με το οποίο αυτή να μπορέσει να 
λειτουργήσει και να επιβιώσει γιατί ξέρουμε όλοι ότι οι ανώνυμες εταιρίες στα τρία 
χρόνια πρέπει να έχουν θετικούς ισολογισμούς γιατί αλλιώς θα έχουν προβλήματα. 
Όπως γνωρίζουμε ότι και το διοικητικό τους συμβούλιο έχει και ποινικές – αστικές 
ευθύνες και κρίθηκε σωστό, την πρώτη φορά να συσταθεί από τον δήμο, έγιναν οι 
επαφές με επιμελητήρια, με όμορους δήμους για να μπορέσουν να συμπράξουν και 
να μπορέσουμε να συστήσουμε την αναπτυξιακή. Όλοι, και δικαίως, θεωρούν τώρα 
το έδαφος πολύ πρώιμο για τον απλούστατο λόγο ότι ο κώδικας προβλέπει πως ο 
δήμος της Βέροιας πρέπει να έχει το 51% και κανείς δεν πάει πολύ εύκολα με κάποια 
εταιρία όπου από την αρχή δεν ξέρει πώς θα λειτουργήσει, δεν έχει την εμπιστοσύνη 
ή δεν μπορεί να πάει στα διοικητικά συμβούλιά του ή στις γενικές συνελεύσεις να 
υποστηρίξει κάτι που ακόμη είναι στην παρθενογένεσή του. Αφού λοιπόν στην αρχή 
το διοικητικό συμβούλιο είναι μονομέτοχος, προτείνεται σε πρώτη φάση να 
αποτελείται από πέντε αιρετούς αφού αυτοί θα έχουν και όλες τις ευθύνες για τη 



διαχείριση. Εδώ να σημειώσουμε ότι δεν απαγορεύεται καθόλου, σε κάποια δεδομένη 
στιγμή να γίνει μέτοχος οποιοσδήποτε επιθυμεί και φυσικά προβλέπεται στο 
καταστατικό. Βέβαια όταν θα γίνει αυτό θα έρθει και τροποποίηση του καταστατικού 
στο Δ.Σ. Για την αναγκαιότητα της αναπτυξιακής να πω πως νομίζω ότι είναι σε 
όλους σαφές και γνωστό ότι επί χρόνια υπήρχαν αναπτυξιακές δημοτικές επιχειρήσεις 
σε πολλούς δήμους που κάλυπταν πολλά κενά ενώ τώρα πλέον κι αυτές οι 
επιχειρήσεις είτε συγχωνεύονται είτε συνήθως μετατρέπονται και όλοι οι δήμοι έχουν 
προχωρήσει σε μετατροπή τους σε Αναπτυξιακές Α.Ε. Οι εταιρίες αυτές θα έρθουν 
για να καλύψουν πολλά κενά που υπήρχαν και θα υπάρξουν και στο μέλλον στους 
δήμους. Τέτοια κενά είναι η ευελιξία γιατί γνωρίζετε ότι οι ανώνυμες εταιρίες έχουν 
μία ευελιξία και μπορούν να ελιχθούν, να προσαρμοστούν και να διεκδικήσουν. 
Ξέρουμε ότι το παλιό μοντέλο είναι να πηγαίνουν οι δήμοι να διεκδικούν και να 
τελειώνει κάτι κάπου εκεί ή να συνεχίζουν να το διεκδικούν ενώ τώρα θα υπάρχουν 
ολοκληρωμένες στρατηγικές και πλαίσια για το που θα κινηθούν κάποια πράγματα 
και τα οποία θα πρέπει να ετοιμάσουμε κιόλας για να είμαστε και πανέτοιμοι να τα 
διεκδικήσουμε όλοι μας μέσα από ένα πλαίσιο για το Δ΄ΚΠΣ που έρχεται και που δεν 
θα πρέπει να χάσει η πόλη μας. Αυτό λοιπόν θα πρέπει να έχει μία δομή και να 
στηρίζεται και να υποστηρίζεται από κάποια πράγματα που θα είναι είτε μέσω 
προγραμματικών συμβάσεων δηλ. θα μπορεί ο δήμος με προγραμματικές συμβάσεις 
να στηρίξει αυτή την εταιρία ή θα μπορεί αυτή η εταιρία να διατηρηθεί και με 
κάποιους εμπορικούς σκοπούς απέναντι στους πολίτες γιατί όπως ξέρετε όλοι με την 
ψηφιακή σύγκλιση, με την ανταγωνιστικότητα καθώς και με τα επιχειρησιακά 
προγράμματα που διανύουμε υπάρχει μία εξειδικευμένη τεχνολογία όπως είναι οι 
τεχνολογίες της πληροφορικής και τα οποία είναι σε υστέρηση σ΄ όλη την Ελλάδα και 
προβλέπεται ότι τα επόμενα χρόνια αυτός ο τομέας θα αναπτυχθεί ραγδαίως. Ήδη 
έχει αναπτυχθεί στην Ευρώπη, ήδη έπρεπε κι εμείς να έχουμε φτάσει σ΄ έναν 
ορισμένο βαθμό και για όλα αυτά υπάρχει μία υστέρηση στους δήμους για τον λόγο 
ότι δεν υπήρχε εξειδικευμένη γνώση στις υπηρεσίες των δήμων οι οποίες έτσι ήταν 
δομημένες ή αν θέλετε δεν υπήρχαν κριτήρια στους ίδιους τους υπηρεσιακούς 
παράγοντες ώστε ν’ ασχοληθούν με κάτι τέτοιο. Οι νέες εποχές όμως απαιτούν άλλα 
πράγματα και για τα οποία θα πρέπει να ετοιμαστούμε. Να πω ακόμη μερικά 
χαρακτηριστικά που μας οδήγησαν στην ανάγκη σύστασης αυτής της αναπτυξιακής. 
Καταρχάς είναι μία δυνατότητα που δίνει ο καινούργιος κώδικας κι αυτήν θα πρέπει 
να εκμεταλλευτούμε κατά τον καλύτερο τρόπο. Πιστεύουμε επίσης ότι αυτή η 
αναπτυξιακή θα οργανώσει καλύτερα και τα νομικά πρόσωπα του Δήμου και τις 
επιχειρήσεις με παράλληλες παρεμβάσεις και με οργανωμένα πλάνα. Θα υπάρχει και 
το επιχειρησιακό σε εξέλιξη, που θα έρθει κι αυτό σε λίγο καιρό και θα πρέπει όλα 
μαζί να συμβαδίζουν και να πολλαπλασιάσουν έτσι τις αναπτυξιακές δυνατότητες του 
δήμου μας. Το Δ΄ ΚΠΣ ξέρουμε όλοι ότι δεν έχει πολλές υποδομές, έχει νέες 
τεχνολογίες και υπηρεσίες και όλοι γνωρίζουμε από στατιστικές ότι στο νομό μας 
περίπου το 71% έχει στραφεί προς αυτές τις υπηρεσίες. Υπάρχει αυτή η τάση στο 
νομό και είναι άδικο τόσο καιρό να την κρατάμε, να μην την εκμεταλλευόμαστε και 
να μην την υποβοηθούμε. Θα μπορούσαμε λοιπόν να μιλάμε για δίκτυα μεταφορών 
και για χίλια δυο άλλα πράγματα και γνωρίζετε πως εκεί συγκλίνουμε με τις οπτικές 
ίνες, με τους έξυπνους οικισμούς κι αν θέλετε με τις ψηφιακές υπογραφές που τώρα 
πλέον πάνε προς τους δήμους και θα μπορεί ο πολίτης, ο δημότης να παίρνει ένα 
πιστοποιητικό, μία βεβαίωση, θα μπορεί να αλλάζει τα μητρώα του αλλά επίσης θα 
μπορούν να βοηθηθούν και οι ιδιώτες, οι επιχειρήσεις ώστε να αναπτυχθεί ένα 
περιβάλλον στην περιοχή μας που θα είναι ελκυστικό γιατί θα μπορούν να μην 
ξοδεύουν τον χρόνο τους και θα μπορούν να παίρνουν μηχανογραφημένα κάποια από 
τα δικαιολογητικά που θα μπορούσε να προσφέρει η ψηφιακή σύγκλιση και τα οποία 
θα πρέπει να αναπτύξουν κάποια εξειδικευμένα άτομα. Ενώ ο κώδικας δεν προβλέπει 
ακόμη πως θα προσληφθεί το προσωπικό, δεν απαγορεύει τις συμβάσεις μίσθωσης 



και κανένας δεν διεκδικεί κανένα μόνιμο προσωπικό απεριόριστο και γι’ αυτό 
άλλωστε υπάρχει η μελέτη βιωσιμότητας και σκοπιμότητας για την επιβίωσή της, 
αλλά θα μπορεί να συνεργαστεί με εξειδικευμένο προσωπικό για να προσφέρει 
εξειδικευμένες υπηρεσίες. Όλα αυτά κάνουν την αναγκαιότητα αυτής της εταιρείας 
που είναι υπεραπαραίτητη για τον δήμο μας και καλώ όλους σας να στηρίξετε αυτή 
την προσπάθεια. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Χατζηαθανασίου: Η ΑΝΗΜΑ που ήδη υπάρχει δεν μας κάλυπτε; Κι αν όχι 

γιατί; Ποιοι είναι οι λόγοι για τους οποίους απέτυχε και τι μας διασφαλίζει ώστε για 
τους ίδιους λόγους να μην αποτύχει κι αυτή η Αναπτυξιακή; Φτιάξαμε έναν 
γραφειοκρατικό μηχανισμό στην ΑΝΗΜΑ; Εδώ τι αποκλείει να γίνει το ίδιο; 

Ορφανίδης: 1) Ο δήμος θα συμμετέχει με το κατώτατο όριο του 51% αλλά δεν 
διευκρινίστηκε για το 49%, αν φτάσουμε σ΄ αυτό το σημείο, δηλ. να μετέχουν κι 
άλλοι φορείς ή ιδιώτες, πώς θα εκπροσωπούνται στο διοικητικό συμβούλιο αυτής της 
εταιρείας. 2) Μιλάει για εκλογή – διορισμό δημοτικών συμβούλων, όσον αφορά το 
πρώτο διοικητικό συμβούλιο αλλά δεν διευκρινίζεται με ποιόν τρόπο θα εκλεγούν ή 
διοριστούν κι αν υπάρχει κάποια σκέψη γι’ αυτό, όπως π.χ. και ο τρόπος εκλογής. 3) 
Νομίζω πως αν θέλουμε να πάρουμε μία σωστή απόφαση κι αν, τέλος πάντων, αυτή η 
αναπτυξιακή εταιρεία όντως είναι ορθή και βιώσιμη θα πρέπει να έχουμε μία 
γενικότερη εικόνα για το τι κατευθύνσεις έχει το Δ΄ ΚΠΣ. Ούτε λίγο ούτε πολύ ο κ. 
Παυλίδης είπε μία αλήθεια, ότι δηλ. είναι πιο πολύ πληροφόρηση, διαδίκτυο, δεν έχει 
υποδομές κ.λ.π., κάτι το οποίο στον δήμο Βέροιας τουλάχιστον είναι από τα 
απαραίτητα και αναγκαία γιατί διαφορετικά εμείς θα φτάσουμε να παρέχουμε 
υπηρεσίες χωρίς ουσιαστικά να έχουμε ούτε τεχνογνωσία, ούτε υποδομή και ούτε 
προσωπικό κι αυτό μου φαίνεται λίγο περίεργο. 4) Μιλάει γενικότερα για τους 
στόχους κι ερωτώ με τι τρόπους θα προσελκύονται αυτά τα ιδιωτικά κεφάλαια; 
Ιδρύουμε μία αναπτυξιακή και θα έρθουν μόνα τους; Πώς θα υλοποιηθεί αυτός ο 
στόχος; 

Δήμαρχος: Τις κατευθύνσεις του Δ΄ ΕΣΠΑ δεν τις ορίζουμε εμείς προφανώς 
κι άρα δεν μπορούμε να παρέμβουμε. Αυτές είναι κι εμείς, προκειμένου να 
κερδίσουμε ό,τι είναι να κερδίσουμε και να πάρουμε όσο γίνεται μεγαλύτερο 
κομμάτι, είμαστε υποχρεωμένοι να συμμορφωθούμε προς τις υποδείξεις. Νέες 
τεχνολογίες θ’ ανοίξουν πρώτα; Κοινωνική πολιτική θ’ ανοίξει μετά; Για Υγεία ή 
οτιδήποτε ανοίξει, εμείς θα το διεκδικήσουμε και μάλιστα κι αν είναι και προς τις 
κατευθύνσεις που εμείς θέλουμε, τότε ακόμη περισσότερο μας βολεύει. Πάντως αυτό 
που θέλω να ξέρετε είναι ότι υπάρχουν διαρκείς συνεργασίες ώστε να μη χάσουμε 
χρόνο κι ευκαιρίες. Ήθελα να απαντήσω στον κ. Χ΄Αθανασίου το εξής. Από το 1990 
περίπου και μετά η Βαρκελώνη, που  γνώρισε τόσο μεγάλη ανάπτυξη, είχε γύρω στις 
12 – 14 αναπτυξιακές εταιρείες. Έπαιρνε μερίδιο από παντού, έκανε μελέτες από 
παντού και προχώρησε και δεν άφησε καμία ευκαιρία. Δεν μας ενοχλεί το αν έχουμε 
αναπτυξιακές εταιρείες, δεν είναι πρόβλημα αυτό αλλά είναι καλό, τουλάχιστον κατά 
την άποψή μου και βλέποντας τι γινόταν στην Ευρώπη σ΄ αυτό το κομμάτι. Το να 
έχουμε μηχανισμούς που θα κάνουν μελέτες και θα είμαστε έτοιμοι είναι πάρα πολύ 
καλό. Άρα δεν υπάρχει κανένα τέτοιο ζήτημα. Ήδη στην ΑΝΗΜΑ, στην οποία 
είμαστε κι εμείς μέτοχοι και συνεργαζόμαστε άρχισαν να προστρέχουν και οι 
μικρότεροι δήμοι για να ζητήσουν βοήθεια και οι οποίοι έγιναν επίσης μέτοχοι. Ο 
δήμος Βέροιας είναι ένας μεγάλος και δυνατός δήμος και χρειάζεται το αναπτυξιακό 
του δεκανίκι. Έτσι λοιπόν στο θέμα της σκοπιμότητας εγώ είμαι απόλυτα σίγουρη ότι 
χρειάζεται αρκεί να τη λειτουργήσουμε σωστά. Εδώ θα πάρουμε τα ρίσκα μας και θα 
πρέπει να είμαστε απόλυτα προσεκτικοί στη λειτουργία της επιχείρησης. 

Παυλίδης: Όπως είπε και η κα Δήμαρχος, υπάρχουν πάρα πολλές 
αναπτυξιακές αλλά το θέμα είναι πως αν σήμερα βρίσκεται ο δήμος σ΄ αυτό το 
σημείο, οποιοσδήποτε δήμος και όχι μόνο η Βέροια, είναι γιατί αναθέτει πάντα σε 



ιδιωτικές εταιρίες αυτές τις υπηρεσίες όπως π.χ. για να του βρει κάποια προγράμματα, 
να του φέρει κάποια χρήματα κ.λ.π. και αποτέλεσμα όλων αυτών ήταν ο ιδιώτης να 
περάσει σε πιο προχωρημένο στάδιο από τους δήμους, στους δήμους να εκλείπει αυτή 
η τεχνογνωσία και γνώση, να ευαρέσκονται όλοι σ΄ αυτό το σύστημα και στο τέλος 
να μην αποδίδει γιατί ο οποιοσδήποτε ιδιώτης μπορεί να στρέψει προς τα εκεί που 
θέλει τις δυνάμεις του ή να μην είναι τόσο εξειδικευμένος προς τα εκεί που θέλει ο 
δήμος. Εδώ μιλάμε για μία ολοκληρωμένη στρατηγική του δήμου. Να αναφέρω ένα 
παράδειγμα ότι δηλ. θα μπορούσε οποιοσδήποτε δήμαρχος να ιδρύσει έναν 
βρεφονηπιακό σταθμό και σίγουρα θα μπορούσε να τον κάνει προς τη μία ή την άλλη 
πλευρά της πόλης και σίγουρα η ΑΝΗΜΑ ή οποιοσδήποτε ιδιώτης θα μπορούσε να 
βοηθήσει, να βρει ένα πρόγραμμα ώστε να στηθεί αλλά αυτό θα ήταν τεράστιο λάθος 
γιατί αν αυτός ο βρεφονηπιακός π.χ. δεν γινόταν στον Προμηθέα που στατιστικά 
αυτή η περιοχή τα τελευταία χρόνια έφτασε από 5.000 σε 15.000 πληθυσμό και γίνει 
στην άλλη πλευρά στου Παπάγου αυτό σημαίνει ότι τόσες χιλιάδες κάτοικοι θα 
πάρουν από εκεί τα αυτοκίνητά τους για να μεταφέρουν τα παιδιά τους ή θα 
απαιτείται από τον δήμο λεωφορειάκι ή οτιδήποτε άλλο. Πρέπει λοιπόν να υπάρχουν 
ολοκληρωμένες παρεμβάσεις στον δήμο, πρέπει ο δήμος να ετοιμαστεί μ΄ ένα ενιαίο 
πλαίσιο που σημαίνει ότι το δικό του πρόβλημα πρέπει να το αντιμετωπίσει και να το 
διεκδικήσει συγκεκριμένα. Γι’ αυτό και το επιχειρησιακό που θα έρθει μεθαύριο 
κατηγοριοποιεί πολλά πράγματα και δίνει βαθμό προτεραιότητας ώστε να μη μπορεί 
ο κάθε δήμος να «ψαρεύει». Πολύ περισσότερο, ξέρετε ότι η πόλη μας μπορεί να 
συστήσει αναπτυξιακή γιατί είμαστε με πληθυσμό πάνω από 10.000 πράγμα που δεν 
μπορεί να συμβεί με τους άλλους δήμους γιατί έχουν κάτω από 10.000 κατοίκους κι 
εκεί θα συσταθεί η Δήμος Α.Ε. όπου αναγκαστικά μέσω αυτής όλοι θα κυνηγάνε 
κάποια κονδύλια όπου κι εκεί θα ψαρεύονται και θα υπάρχουν παρεμβάσεις, άλλα 
κριτήρια ή οτιδήποτε. Πιστεύω ότι μία σωστή αναπτυξιακή θα προσελκύσει σύντομα 
και όμορους δήμους κι αν θέλετε και με τις συνενώσεις των δήμων πρέπει κι εμείς 
πλέον να ετοιμαστούμε για πολλά από αυτά τα πράγματα. Εμείς δεν πάμε να κόψουμε 
κανενός το ψωμί. Επειδή οι διαδικασίες είναι χρονοβόρες, πρέπει να ετοιμαστούμε 
γιατί το Δ΄ΚΠΣ έχει κιόλας ανοίξει. Ξέρουμε όλοι ότι ο δήμος μας έχει μπει σε 
κάποια προγράμματα όπως είναι το GIS, η τηλεματική στις εισόδους, οι μπάρες στο 
πεζοδρομημένο κέντρο, οι οπτικές ίνες, οι έξυπνοι οικισμοί και όλα αυτά με τις 
ψηφιακές τεχνολογίες και όλα αυτά από πίσω τους έχουν κάποιες άλλες υπηρεσίες 
που θα μπορούν να βοηθήσουν αυτή την πόλη, αυτή την κοινωνία με την ψηφιακή 
σύγκλιση για την οποία μεθαύριο θα μας κάνουν και μαθήματα εδώ προκειμένου να 
τα αντιληφθούμε. Πολλοί από εσάς δεν ήταν προχθές κάτω στο «Αιγές» για να 
αντιληφθούν τη νέα εποχή. Όλα αυτά θα δημιουργήσουν ανάγκες τις οποίες δεν 
μπορούμε να καλύψουμε με το υπάρχον δυναμικό στον δήμο. Το σύγχρονο ίντερνετ ή 
το επιχειρησιακό κέντρο ελέγχου ή οι υπηρεσίες που θα προσφέρουν οι δημοτικές 
επιχειρήσεις με κρατήσεις θέσεων από αυτόματα συστήματα ή οι αυτόματες 
πληρωμές λογαριασμών της ΔΕΥΑΒ π.χ. όλα αυτά είναι υπηρεσίες προς τον πολίτη 
που θα μπορούσαμε να τις δρομολογήσουμε μέσα από το Δ΄ΕΣΠΑ και να 
διεκδικήσουμε και να γίνει ένας σύγχρονος δήμος. Δεν αρκεί να πηγαίνουμε βήμα – 
βήμα αλλά πρέπει να διεκδικήσουμε ένα περιβάλλον σύγχρονο και ελκυστικό. 
Πολλές από αυτές τις υπηρεσίες θα προσελκύσουν και τους νέους και δεν πρέπει να 
αδιαφορούμε. Ακόμη και το παρατηρητήριο της ψηφιακής σύγκλισης λέει ότι η 
Ελλάδα είναι πολύ πίσω και πώς θα έρθουμε μπροστά λοιπόν αν δεν προστρέξουμε 
σε τέτοιες λύσεις. Δεν θα ήθελα να σας πω αυτά που σχεδιάζουμε ώστε η 
αναπτυξιακή να προχωρήσει από την αρχή αλλά ελπίζω στην πορεία να αποδειχθεί 
και να διεκδικήσει και να κάνει πολλά πράγματα. Βάλατε μερικές ερωτήσεις και να 
σας πω όπως είπα και στην αρχή ότι από το καταστατικό προβλέπεται η γενική 
συνέλευση και για οποιονδήποτε μέτοχο έρθει προβλέπεται αγορά μετοχών κι αυτό 
είναι πάγια νομολογία του 2190. Όταν θα έρθει καινούργιος μέτοχος κι αν 



διεκδικήσει κάτι άλλο τότε όλα αυτά θα έρθουν ξανά στο Δ.Σ. Να συμπληρώσω 
επίσης ότι για το κεφάλαιο προβλέπεται 60.000 ευρώ αλλά θα ήθελα να προτείνω να 
γίνει αυτό 80.000 ευρώ δηλ. 60.000 ευρώ το κατώτατο κεφάλαιο και 20.000 ευρώ για 
τη σύσταση δηλ. να αυξηθεί το κονδύλιο που θέλουμε να τροποποιήσουμε για τον 
απλούστατο λόγο ότι στα 8.000 με 10.000 ευρώ θα χρειαστούν για φόρους, 
χαρτόσημα, έξοδα κ.λ.π. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Η θέση μας για τη σύσταση αυτής της επιχείρησης είναι 

γνωστή αλλά επειδή σήμερα αποφασίζουμε οριστικά είμαι αναγκασμένος να πω τους 
λόγους της διαφωνίας μας. Σε μία εποχή που η τοπική αυτοδιοίκηση ψάχνεται 
γενικότερα, σε μία εποχή που η τοπική αυτοδιοίκηση προχωράει στον Β΄ 
Καποδίστρια για τον οποίο έχουν ωριμάσει οι συνθήκες, σε μία εποχή που η τοπική 
αυτοδιοίκηση έχει φτάσει στο αποκορύφωμα από τα χρέη που δημιούργησε η ίδια η 
αυτοδιοίκηση με την αλόγιστη σύσταση, ίδρυση δημοτικών επιχειρήσεων όλα τα 
προηγούμενα 25 χρόνια και ο δήμος μας είναι πρωταθλητής σ΄ αυτό γιατί σύμφωνα 
με μελέτη της ΕΤΑ είναι ο πρώτος δήμος στην Ελλάδα που έχει 13 δημοτικές 
επιχειρήσεις αφού ο Δήμος Αθηναίων έχει 9 και ο Δήμος Θεσσαλονίκης έχει 7, σε 
μία εποχή που ο νέος κώδικας και της τωρινής αλλά και της προηγούμενης 
κυβέρνησης που ψήφισε τον δημοτικό κώδικα και ο οποίος δεν έχει πολλές 
αποκλίσεις από τον σημερινό κώδικα πάει σε συγχώνευση επιχειρήσεων εμείς πάμε 
να συστήσουμε νέα αναπτυξιακή επιχείρηση και μάλιστα τη στιγμή που είμαστε 
μέτοχοι σε αναπτυξιακή. Ρώτησε πολύ ορθά ο κ. Χ΄Αθανασίου τι έγινε με την 
ΑΝΗΜΑ, αν απέτυχε, αν δεν περπάτησε, αφού εκεί είμαστε μέτοχοι. Ποτέ δεν μας 
ενημέρωσε κανένας ως μετόχους για τα αποτελέσματα αυτής της επιχείρησης, ποιο το 
όφελος του δήμου Βέροιας. Εγώ που ήμουν δήμαρχος την προηγούμενη τετραετία 
γνωρίζω, αλλά φαντάζομαι οι νέοι δημοτικοί σύμβουλοι αυτής της τετραετίας δεν 
γνωρίζουν, ποια ήταν τα οφέλη και τι εισπράξαμε εμείς από την ΑΝΗΜΑ. Σε μία 
εποχή που τα οικονομικά και του Δήμου Βέροιας δεν είναι ανθηρά εμείς θέλουμε να 
κάνουμε νέα αναπτυξιακή επιχείρηση. Πώς μπορεί να συμβιβάζονται αυτά; Από τη 
μία να θέλουμε, κι εσείς κι εμείς, να συνενωθούμε με άλλους δήμους κάτι που είναι 
ανάγκη αφού 4-5 δήμους μπορεί ν’ αντέξει ο νομός μας κι από την άλλη πάμε μόνοι 
μας να φτιάξουμε αναπτυξιακή επιχείρηση. Γιατί άραγε; Για να προσλάβουμε 
προσωπικό; Για να ορίσουμε έναν γενικό διευθυντή και τρεις διευθυντάδες, οι οποίοι 
να κάνουν τι; Είπε ο κ. Παυλίδης για να κάνουν μελέτες αλλά έχουμε στρατιά 
μηχανικών στην τεχνική υπηρεσία του δήμου. Χρειαζόμαστε άλλους μηχανικούς για 
να κάνουν μελέτες; Αυτοί οι τεχνικοί τι θα κάνουν, τα έργα με αυτεπιστασίες που 
ακόμη δυστυχώς υπάρχουν και δεν καταργήθηκαν; Κάποτε αυτά πρέπει να 
καταργηθούν αν θέλουμε να κάνουμε σωστά έργα όχι μόνο στην πόλη μας αλλά σ΄ 
όλη την Ελλάδα γιατί τα έργα με αυτεπιστασίες εδώ και πολλά χρόνια πολλοί δήμοι 
στην Ελλάδα τα έχουν εγκαταλείψει. Είμαστε από τους λίγους δήμους στην Ελλάδα 
που ακόμη εκτελούμε έργα με αυτεπιστασία. Ίσως βέβαια γιατί, κατά έναν βαθμό, 
ικανοποιούμε και τις μεγάλες ανάγκες της ανεργίας που υπάρχουν στην περιοχή μας. 
Αλλά ο δήμος θα λύσει το πρόβλημα της ανεργίας, με τους 100 εποχιακούς που 
παίρνει κάθε χρόνο; Ποιες μελέτες λοιπόν θα κάνει αυτή η νέα αναπτυξιακή; 60.000 
ευρώ μας είπε ο κ. Παυλίδης και τώρα, εν ριπή οφθαλμού, μας είπε 80.000 ευρώ. Και 
160.000 ευρώ να το κάνουμε και πάλι δεν θα φτάσουν κε Παυλίδη. Για όλους αυτούς 
τους λόγους είμαστε αντίθετοι, γιατί έτσι τορπιλίζουμε την ιδέα της συνένωσης και 
της συνεργασίας που είχαν αναπτύξει οι προηγούμενοι νομάρχες και δήμαρχοι 
φτιάχνοντας την ΑΝΗΜΑ κι εμείς τώρα θέλουμε να ξεκοπούμε, να φύγουμε (γιατί 
ίσως δεν μας βολεύει εκεί το παιχνίδι). 

Ορφανίδης: Έχω την εντύπωση ότι αυτό το θέμα θα ήταν πολύ καλύτερα να 
ήταν στην ημερήσια διάταξη της Τετάρτης, όταν καλεστήκαμε για να ψηφίσουμε αν 
θα συμμετέχουμε στις διαμαρτυρίες της ΚΕΔΚΕ ώστε να μπορέσουν να λύσουν οι 



δήμοι τα οικονομικά τους. Δηλαδή την Τετάρτη πήραμε μία απόφαση να πιέσουμε το 
κράτος να μας βοηθήσει για τη λύση των οικονομικών και σήμερα ουσιαστικά ζητάμε 
λιγότερο κράτος και περισσότερες αρμοδιότητες σε μας, χωρίς καμία βεβαιότητα των 
πόρων αυτών. Μιας εταιρείας αναπτυξιακής που στα λόγια και σαν ήχος στ΄ αυτιά 
μας ακούγεται καλά. Τελικά υπάρχει ειρμός του τι θέλουμε να κάνουμε; Εγώ δεν τα 
βλέπω όλα μαύρα και όντως οι στόχοι είναι σωστοί αλλά ο τρόπος υλοποίησης των 
στόχων είναι αυτός που θα πρέπει να μας προβληματίσει. Άρα εδώ σήμερα θέλουμε, 
ούτε λίγο ούτε πολύ, να αποφασίσουμε εάν θέλουμε να έχουμε λιγότερο κράτος όσον 
αφορά τους πόρους μας και περισσότερους ιδιώτες. Πληροφοριακά να πω, ότι ήδη 
έχουν συσταθεί εφτά μεγάλες εταιρίες που στόχο έχουν να εκμεταλλευτούν τον νέο 
κώδικα δήμων και κοινοτήτων δηλ. από τη στιγμή που μας υποχρεώνει ο νέος 
κώδικας να πηγαίνουμε σε σύμπραξη για να κάνουμε έργα με ιδιώτες ήδη αυτές οι 
εταιρίες είναι έτοιμες και μας περιμένουν αφού εκεί θα πάμε. Άρα λοιπόν κι όταν 
μιλάμε για ανάπτυξη και ανεργία, θα πρέπει να σκεφτόμαστε λίγο πολύ την τοπική 
μας ανάπτυξη και όχι την ανάπτυξη γενικότερα. Πώς λοιπόν, όταν εμείς ουσιαστικά 
και μ΄ αυτό που είπε και ο κ. Σκουμπόπουλος για τις αναθέσεις κ.λ.π., θέλουμε να 
έχουμε ανάπτυξη, να δίνουμε δουλειά, να καταπολεμήσουμε την ανεργία όταν ήδη 
μεγάλες εταιρίες, τουλάχιστον κατασκευαστικές, έχουν ήδη δημιουργηθεί με στόχο 
να πάρουν όλα τα έργα, μικρά και μεγάλα, των δήμων. Άρα ή δεν έχετε ενημερωθεί 
σωστά ή δεν μας τα λέτε σωστά. Πριν δυο μήνες, όταν ξανασυζητούσαμε γι’ αυτό το 
θέμα, είχα πει ποιος τελικά είναι ο στόχος, δηλ. να βγάλουμε μία ταμπέλα που να λέει 
Δήμος Βέροιας Α.Ε. γιατί και σήμερα πλέον αποδεικνύεται ξεκάθαρα ο στόχος και η 
θέση της σημερινής διαχείρισης και διοίκησης του δήμου. Θέλουμε δηλ. ουσιαστικά 
να τα καταργήσουμε όλα. Και παλαιότερα, από τη δική σας παράταξη κα 
Ουσουλτζόγλου, ο κ. Κουρουζίδης που μπορεί να έλεγε πολλά αλλά μάλλον ήξερε τι 
έλεγε, είχε πει να ιδιωτικοποιήσουμε και τα σκουπίδια και γελούσατε όλοι και λέγατε 
ότι αυτό δεν γίνεται αλλά μάλλον η σκέψη μας προς τα εκεί πηγαίνει. Τελικά ο 
στόχος μας ποιος είναι; Κι όταν είπα για κοινοτικό πλαίσιο, ο στόχος του κοινοτικού 
πλαισίου, γιατί εκεί βασίζεται απ΄ ότι καταλαβαίνω το εισηγητικό και οι διάφορες 
περιγραφές που κάνουμε εδώ, ποιος είναι; Ο δήμος μας θέλουμε απλά να παρέχει 
υπηρεσίες ή θέλουμε να έχουμε κι έναν κοινωνικό ρόλο και να βοηθούμε προς 
κατευθύνσεις που ο ιδιωτικός τομέας ούτως ή άλλως, και καλά κάνει, δεν δίνει; Π.χ. 
μιλάει εδώ για το περιβάλλον αλλά το Δ΄ΚΠΣ δεν προβλέπει τίποτα τέτοιο. Δηλαδή ο 
δικός μας ο δήμος που λέμε ότι θέλουμε να είναι και από τους πρωτοπόρους, μ΄ αυτές 
τις αναπτυξιακές, θα προστατέψει το περιβάλλον ή το Δ΄ΚΠΣ υποστηρίζει τα 
αντιπλημμυρικά έργα ή την αντισεισμική προστασία που έπρεπε εμάς αυτά να μας 
απασχολούν; Κάποιοι άλλοι δηλ. αποφασίζουν για τους στόχους; Γενικότερα εμένα 
με απασχολεί η κατεύθυνση και του Δ΄ΚΠΣ αλλά και η κατεύθυνση του νέου κώδικα 
και η κατεύθυνση του τομέα των ΟΤΑ να πηγαίνουν δηλ. προς σύμπραξη ιδιωτικών 
κεφαλαίων και δήμου και χωρίς να έχουν στόχους αυτούς που πραγματικά 
απασχολούν την ασφάλεια, την ποιότητα ζωής των κατοίκων, της ανεργίας κ.λ.π. 
Λίγο πολύ καταλάβατε την πρόθεσή μου. Τελειώνω με κάτι ακόμη δηλ. στο άρθρο 4, 
εκεί που λέει για τις κατευθύνσεις, λέει στους στόχους για δημιουργία φορέα είτε ως 
ενδιάμεσου είτε ως τελικού δικαιούχου έργων του Δ΄ΚΠΣ και εξηγήστε μου εσείς και 
πείτε μου τι εννοεί αν δεν εννοεί αυτά που έλεγα εγώ. Να τελειώσω λέγοντας, όπως 
και γενικότερα με νόμους θέλουμε να κάνουμε κάποια πράγματα για να λύσουμε 
κάποια αλλά δεν λύνονται, ότι φοβάμαι πως δεν θα είναι αποτελεσματικό όσον 
αφορά και τους στόχους που βάζει και το ίδιο το εισηγητικό αλλά και την ανάπτυξή 
του. Πάρτε παράδειγμα, γιατί οι δημοτικοί σύμβουλοι μέχρι τώρα, που θα είναι και 
στο Δ.Σ. δεν ενδιαφέρθηκαν για όλα αυτά τα θέματα και δεν έλυσαν κάποιο από αυτά 
έστω και σαν εικόνα. ΄Η ο τρόπος που θα απαρτισθεί αυτό δεν θα βοηθηθεί από τις 
δημόσιες υπηρεσίες και τις δημοτικές; Θα γίνει δηλ. η βάφτιση και θα βγούμε με 
άλλον αέρα και θα πούμε «πάρτους όλους αμπάριζα»; Θα μου επιτρέψετε να 



αμφιβάλω ακόμη και για την ποιότητα του έργου που θα παραχθεί και θα προσφερθεί 
στην πόλη μας απ’ αυτή την αναπτυξιακή εταιρία. 

Χ΄Αθανασίου: Υπέβαλα μία ερώτηση από την οποία συναρτώ και τη θέση 
μου την ώρα της ψηφοφορίας. Μία ερώτηση που έχει σχέση με την ΑΝΗΜΑ και 
πήρα μία απάντηση από την κα Δήμαρχο ότι η Βαρκελώνη έχει 12 και γι’ αυτό έχει 
καλή ανάπτυξη. Θα μπορούσαμε να πούμε ότι μπορούμε να κάνουμε και μία δεύτερη 
αναπτυξιακή για να έχουμε κι εμείς καλύτερη ανάπτυξη. Επίσης ο κ. Παυλίδης είπε 
ότι ο Δήμος Α.Ε. θα δεχθεί παρεμβάσεις. Ποιος κε Παυλίδη μας αποκλείει τις 
παρεμβάσεις στην αναπτυξιακή που εμείς θα φτιάξουμε; Δηλαδή αυτή που θα 
φτιάξουμε εμείς θα έχει τα στεγανά της έτσι ώστε να μην υπάρχουν οι παρεμβάσεις; 
Οι απαντήσεις για την ύπαρξη μιας δεύτερης αναπτυξιακής δεν με έπεισαν για την 
αναγκαιότητά της. 

Παυλίδης: Είπα πολλά πράγματα αλλά τελικά άκουσα πάνω σ΄ αυτά 
ερωτήσεις και δεν ξέρω αν εγώ δεν τα λέω καλά. Για ποια αθρόα πρόσληψη 
προσωπικού μιλάτε. Γι’ αυτό που γινόταν στις δημοτικές επιχειρήσεις ήρθε ο 
νομοθέτης και έκανε τις συγχωνεύσεις και προχωρήσαμε και σ΄ αυτήν. Γι’ αυτό 
κάναμε δύο δημοτικές επιχειρήσεις όλες κι όλες και μία αναπτυξιακή που θα είναι 
εταιρία. Διαφέρει η επιχείρηση από την εταιρία; Απλώς το διοικητικό συμβούλιο της 
εταιρίας έχει ποινικές ευθύνες, δεν μπορεί να παίξει, δεν μπορεί να δέχεται 
παρεμβάσεις και είναι πολύ απλό. Τι παρέμβαση να δεχθεί αν είναι να βάλει μέσα την 
εταιρία και να πάει ο πρόεδρος φυλακή; Ποιος είναι αυτός που θα το δεχθεί; Ο 
ποινικός κώδικας προβλέπει κάποια πράγματα στην εταιρία γι’ αυτό και ο νομοθέτης 
είπε εταιρία και όχι επιχείρηση, γιατί ακούω μερικούς που το αποκαλούν επιχείρηση 
και όχι εταιρία. Όλα αυτά γινόταν στις δημοτικές επιχειρήσεις και καταλήξαμε εδώ 
αλλά στην εταιρία όποιος πρόεδρος πάει να απολογηθεί και δεν έχει θετικό 
ισολογισμό τότε τρώει το κεφάλι του. Στην επιχείρηση μπορεί ο δήμος να πάρει 10-
20 άτομα προσωπικό αλλά αν πάρει στην αναπτυξιακή τότε ο πρόεδρος θα του πει 
σίγουρα να βάλει ο δήμαρχος την υπογραφή του γι’ αυτό. Σας είπα επίσης ότι δεν 
συμφέρει να έχει μόνιμο προσωπικό γιατί πρέπει να έχει ευελιξία για τον λόγο ότι 
απαιτούνται εξειδικευμένες γνώσεις και πρέπει και να συνεργαστεί με τους 
επιστημονικούς και ιδιωτικούς φορείς της περιοχής μας. Για παράδειγμα, σήμερα 
υπήρχε το τμήμα περιουσίας του δήμου αλλά μπορείτε να μου πείτε, αν αυτό το 
τμήμα μέχρι σήμερα έκανε καμία στρατηγική, κανέναν σχεδιασμό, κάτι 
εξειδικευμένο κ.λ.π.; Το ξέρουμε όλοι ότι έχουμε υπηρεσίες και ούτε ρίχνουμε 
ευθύνες αλλά υπήρχε καμιά συμμετοχή;  Να ξαναπώ πάλι για την ΑΝΗΜΑ. Σας είπα 
μία σειρά από προγράμματα, στα οποία έχει μπει ο Δήμος, και από την προηγούμενη 
διοίκηση του κ. Σκουμπόπουλου όπου είχαν γίνει ενέργειες και συνεχίζονται και 
τώρα. Αυτά τα προγράμματα που αφορούν το Δ΄ΚΠΣ έχουν σχέση με τις 
τεχνολογίες, με την ψηφιακή σύγκλιση, με την ανταγωνιστικότητα. Οι ψηφιακοί 
δήμοι πλέον είναι το μέλλον και δεν υπάρχει κάποιο εξειδικευμένο προσωπικό για να 
το αναπτύξει. Πήραμε τα έξυπνα κτίρια – έξυπνους οικισμούς αλλά ποιος θα το 
συντηρήσει αυτό, ποιος θα το παρακολουθήσει και θα το αναπτύξει; Δεν θα το 
επεκτείνουμε; Θα πάνε χαμένα τα κονδύλια; Η ΑΝΗΜΑ τι θα μπορούσε να πάρει; 
Αυτό που θα μπορούσαν να κάνουν οι δημοτικές επιχειρήσεις μ’ ένα ευρυζωνικό 
δίκτυο, δηλ. να μπορεί κάποιος να κλείνει το εισιτήριο ή να πληρώνει τον 
λογαριασμό της ΔΕΥΑΒ από το σπίτι; Η ΑΝΗΜΑ σίγουρα θα πάρει ένα πακέτο 
έργων από την Περιφέρεια ή τη Νομαρχία και θα κατανέμει σ΄ όλους τους δήμους 
φροντίζοντας να κρατήσει και τις ισορροπίες και χωρίς αποκλειστικά να ασχοληθεί 
με τα προβλήματα του δήμου μας. Είναι γεγονός αυτό που γίνεται τόσα χρόνια και 
δεν μπορούμε να το παραγνωρίζουμε και δεν ζητάμε ούτε μπορούμε ν’ απαιτήσουμε 
τα πάντα από την ΑΝΗΜΑ. Επιπρόσθετα θα σας πω ότι η Λάρισα και ο Βόλος ήταν 
οι πόλεις που έπαιρναν τα περισσότερα από το κράτος και υπήρχαν δίπλα τους τα 
Τρίκαλα, μία πόλη σαν τη Βέροια, που υπέφερε όπως κι εμείς υποφέρουμε γιατί 



δίπλα μας είναι η Θεσσαλονίκη και παραδίπλα μας η Κοζάνη. Πρέπει την πόλη μας 
πλέον να την αναπτύξουμε εκεί που μπορούμε να δώσουμε προτεραιότητα. Σήμερα η 
περιοχή μας έχει προτεραιότητες στις νέες τεχνολογίες γιατί πήραμε και τους 
έξυπνους οικισμούς και είμαστε έξι πόλεις σ΄ όλη την Ελλάδα. Είμαστε πιο μπροστά 
και πρέπει να εκμεταλλευτούμε αυτή τη δυνατότητα, να μπορέσουμε εμείς να μπούμε 
μπροστά σ΄ αυτές τις τεχνολογίες και υπηρεσίες και να μην ασχολούμαστε πάντα με 
τα τετριμμένα για τα οποία θα υπάρχουν πάντα 500 γνώμες. Πάνω σ΄ αυτό που είπε ο 
κ. Ορφανίδης να πω ότι η αναπτυξιακή μπορεί να συμπράττει και σε προγράμματα 
που μπορούν να παίρνονται και από το δημόσιο γιατί πρέπει να συμπράττει ως τρίτον 
αφού χρειάζεται ένα νομικό πρόσωπο, μία εταιρία και το δημόσιο. Είναι λοιπόν ένα 
εργαλείο στα χέρια του δήμου. Μακάρι να προλάβουμε γιατί μιλάμε για διαχειριστική 
επάρκεια, ISO κ.λ.π. Για τις παρεμβάσεις, είπα ότι ο δήμος μας μπορεί να κάνει 
αναπτυξιακή αλλά στους δήμους που είναι κάτω από 10.000 πληθυσμό δεν μπορούν 
να κάνουν αναπτυξιακή και όλοι αυτοί θα μπουν στην Δήμος Α.Ε. έτσι όπως όρισε το 
κράτος. Εγώ δεν κρύβομαι, αυτή η εταιρία θα  παρέχει και υπηρεσίες αλλά για να 
επιβιώσει θα έχει κι έναν εμπορικό σκοπό δηλ. θα πουλάει υπηρεσίες, αυτές για τις 
οποίες θα ενδιαφέρεται ο πολίτης ή ο δημότης, μ’ ένα στοιχειώδες κόστος που μπορεί 
να ελέγξει όπως τις ταχύτητες του internet που μπορεί να ελέγξει με την 
ευρυζωνικότητα και ήδη ξέρετε ότι άλλες πόλεις έχουν προσφέρει τέτοια πράγματα 
δωρεάν έχουν προσφέρει στους πολίτες και ήδη ξέρετε ότι θα έρθει η ψηφιακή 
υπογραφή. Εγώ θα έλεγα να ανακαλέσετε για την μη σύσταση αυτής της εταιρίας 
γιατί είναι ένα εργαλείο που θα χρησιμεύσει όχι μόνο σήμερα αλλά θα χρησιμεύσει 
σε όλους και αύριο και μεθαύριο. Σας καλώ να συνεργαστούμε και να το πάμε 
μπροστά για την ανάπτυξη της πόλης. Ανάπτυξη δεν είναι δουλειά του ενός ούτε 
γίνεται από τη μία μέρα στην άλλη, ούτε εμείς είπαμε ότι θα σώσουμε αύριο την πόλη 
μ΄ αυτό που στήνουμε. Είναι ένα εργαλείο με το οποίο θα προσπαθήσουμε να 
αναπτύξουμε περισσότερο αυτά που θέλουμε, αυτά που επιδιώκουμε, ολοκληρωμένα 
και με στρατηγική. 

Δήμαρχος: Θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ σημαντικό ζήτημα γιατί είναι η 
απάντηση στις προκλήσεις των καιρών. Αυτό θα πρέπει να το κατανοήσουμε και να 
φέρουμε όλοι ακέραια την ευθύνη μας. Οι νέες απαιτήσεις θέλουν μία δομή εκτός του 
δήμου ή παράλληλη ή δορυφόρο τέλος πάντων του δήμου. Λυπάμαι που το λέω αλλά 
αυτή είναι η πραγματικότητα και την ξέρουν όλοι όσοι άσκησαν διοίκηση, την ξέρετε 
πολύ καλά κε Σκουμπόπουλε, και την αντιλαμβανόμαστε σιγά σιγά κι εμείς, εκτός 
των δημοτικών υπηρεσιών που να τρέχει με διαφορετικές ταχύτητες. Εχετε ακούσει 
για τα Τρίκαλα και είμαι ευτυχής που έχουμε μία εξαιρετική συνεργασία με τον 
συνάδελφο των Τρικάλων, έχουμε αναπτύξει κοινές δραστηριότητες και πραγματικά 
θαυμάζω αυτό που κατάφεραν. Εδώ και πέντε χρόνια λοιπόν ξεκίνησαν κάποιες 
διαδικασίες και ο δήμος πάει πιο μπροστά από τα συνηθισμένα γιατί από την 
προηγούμενη τετραετία έκαναν αυτή την παράλληλη δομή με τον δήμο, με το δελτίο 
παροχής υπηρεσιών, που εμάς μπορεί να μη μας αρέσει, να είμαστε υπέρ της μόνιμης 
εργασίας, αλλά εκεί βγαίνει πολύ δουλειά. Εκεί ξενυχτάνε, δεν γράφουν υπερωρίες, 
εκεί κουβαλάνε και τις παντόφλες τους στο γραφείο. Κι εκεί υπάρχει Νομαρχιακή 
Αναπτυξιακή αλλά ο δήμος έχει τη δική του δομή την οποία τώρα μετέτρεψε σε 
αναπτυξιακή και στην οποία βάζει 500.000 ευρώ ακριβώς γιατί ξέρει ότι έχει 
τεράστιο έργο μπροστά. Άκουσα με προσοχή τον κ. Ορφανίδη που είπε ότι θέλουμε 
να λύσουμε το οικονομικό μας ζήτημα και ξέρετε ότι ιδεολογικά συμφωνώ μαζί του, 
η πραγματικότητα όμως, την οποία έχουμε να παλέψουμε είναι τελείως διαφορετική. 
Είμαστε σ΄ ένα τοπίο, σ΄ αυτό το τοπίο της ελεύθερης αγοράς, σ΄ αυτό που 
δημιουργεί άλλα δεδομένα κι έχει άλλες απαιτήσεις και πρέπει λοιπόν να είμαστε 
έτοιμοι και με την υπάρχουσα κατάσταση δεν θα είμαστε. Αυτό το βλέπουμε 
καθημερινά και μας κατατρώει το άγχος. Εγώ από τη στιγμή που μπήκα σ΄ αυτό το 
κτίριο εδώ δεν θυμάμαι τίποτα άλλο από το να τρέχουμε να προλάβουμε ημερομηνίες 



ακριβώς γιατί υπάρχει αυξημένο το αίσθημα της ευθύνης αν θέλετε ή γιατί έχουμε 
κάποια εμμονή με τις ημερομηνίες. Πρέπει να προλάβουμε όλα όσα τρέχουν. Θα 
χάσουμε πολλά πράγματα, δεν είναι δυνατόν να τα κάνουμε όλα, αλλά όσα είναι 
δυνατόν να κάνουμε, θα τα κάνουμε. Το ότι έρχεται το Δ΄ ΚΠΣ το ξέραμε και από 
παλαιότερα.  Λοιπόν δεν έχουμε καμία προετοιμασία σ΄ αυτόν τον δήμο. Παρά το ότι 
έχουμε τη στρατιά των μηχανικών κ.λ.π. πρέπει να δημιουργηθούν εκείνες οι 
συνθήκες ώστε να είμαστε ετοιμοπόλεμοι. Πρέπει στο τέλος αυτής της χρονιάς και θα 
βγω και θα πω ότι κάναμε αυτές κι αυτές τις μελέτες. Πώς; Με την Αναπτυξιακή; 
Ναι. Με την ΑΝΗΜΑ; Ναι. Με ιδιώτες; Ναι. Με την υπηρεσία, οίκοθεν; Ναι. Με 
όλους τους ανθρώπους. Δεν θα προκάνουμε διαφορετικά. Έτσι λοιπόν πρέπει να 
δοθεί ένας αγώνας. Θα περιμένουμε να ανταποκριθεί το κράτος αγαπητέ Γιώργο; 
Πότε; Βεβαίως θα το παλέψουμε, και θα ξεσηκωθούμε και κάναμε και το έκτακτο 
συμβούλιο και θα αγωνιστούμε και θα πάμε και στην πορεία και θα διεκδικήσουμε 
και ο δήμος θα κλείσει και το πανώ θα βάλουμε αλλά μέχρι να ανταποκριθεί το 
κράτος εμείς πρέπει κάτι να κάνουμε. Οι ρυθμοί τρέχουν και οι ταχύτητες είναι 
τεράστιες και όποιος πρόλαβε τον Κύριον είδε. Κάτι ακόμη που πρέπει να 
ξεκαθαρίσω είναι πως αυτό που ενδιαφέρει είναι να γίνουν έργα, επενδύσεις, ν’ 
ανοίξουν δουλειές, να κινηθεί κάτι, η πόλη διαπιστώνουμε ότι πάει από το κακό στο 
χειρότερο, τα μαγαζιά κλείνουν το ένα πίσω από το άλλο και ποιος θα κάνει αυτά τα 
έργα αυτή τη χρονική στιγμή κι έτσι όπως είμαστε είναι πραγματικά δύσκολο. Αν 
μπορούμε να ευνοήσουμε επενδύσεις θα το κάνουμε για ν’ ανοίξουν δουλειές, για να 
ξεκινήσουν κάποιοι άλλοι ρυθμοί. Θα χρησιμοποιήσουμε όλους τους τρόπους χωρίς 
βεβαίως να βλάπτεται το συμφέρον του δήμου. Εδώ μη μου πείτε τίποτα, γιατί βλέπω 
σημειώνετε, ότι θα δώσουμε γη και ύδωρ και το ένα και τ’ άλλο. Όχι. Αλλά, να 
ξέρετε ότι δεν θα μείνουμε με σταυρωμένα χέρια και παθητικά μπροστά σ΄ αυτή την 
κατάσταση. Το να δίνουμε ένα ξεροκόμματο, το να δίνουμε ένα δέμα τώρα το Πάσχα 
κ.λ.π. επιτρέψτε μου αλλά εμένα δεν μ’ εκφράζει. Είμαστε υποχρεωμένοι να το 
κάνουμε αλλά δουλειές πρέπει να δώσουμε στον κόσμο και για να δώσουμε δουλειές 
πρέπει οπωσδήποτε να κάνουμε κάποιες κινήσεις. Αν μείνουμε έτσι να περιμένουμε 
τα παρακρατηθέντα που δεν θα φτάσουν  ούτε για οδοντογλυφίδες τότε ζήτω που 
καήκαμε. Εκτός των άλλων, έχουμε να πληρώσουμε, γιατί έρχονται εδώ και μας 
απειλούν με κατασχέσεις, όλα αυτά τα χρήματα που από παρελθόντα έτη είναι από 
αποχαρακτηρισμούς πρασίνου, από απαλλοτριώσεις κ.λ.π. και είναι εκατομμύρια. Ο 
δήμος κάτι πρέπει να κάνει. Ούτε με σταυρωμένα χέρια, ούτε κοιμώμενος ούτε 
εφησυχάζοντας.  

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Ορφανίδης: Θα ξεκινήσω από το τελευταίο που είπε η κα Δήμαρχος, ότι αν 

περιμένουμε από τα παρακρατηθέντα όντως είναι σταγόνα στον ωκεανό και δεν μας 
βοηθούν να λύσουμε το πρόβλημά μας. Εγώ παίρνοντας τον λόγο, δεν θέλω να πω 
την άποψή μου αλλά μόνο να βάλω κάποια ερωτήματα. Το ότι είναι η πόλη της 
Βέροιας σήμερα σ΄ αυτό το χάλι δεν είναι αποτέλεσμα μιας τετραετίας, του κ. 
Σκουμπόπουλου ή δεν θα είναι της κας Χαρούλας. Είναι ένα αποτέλεσμα γενικότερο 
της πολιτικής που εφαρμόσθηκε από τον δήμο, τους βουλευτές και από το κράτος 
συνολικότερα και φτάσαμε εδώ που είμαστε και νομίζω ότι σ΄ αυτό συμφωνούμε 
όλοι. Είναι βέβαια κι ένα αποτέλεσμα της γενικότερης πολιτικής και οικονομίας και 
παγκοσμιοποίησης και μέσα σ΄ αυτό το μπαλάκι παίζουμε κι εμείς. Ακούω συνέχεια 
για Τρίκαλα, Λάρισα κ.λ.π. και είναι αλήθεια ότι όντως αυτές οι πόλεις έχουν μία 
ανάπτυξη τρομερή όπως και η Κατερίνη, η Κοζάνη κ.λ.π. Να αφήσω το παρασκήνιο 
γιατί έχουν ανάπτυξη και να πω κάποιους εμφανείς λόγους. Εγώ θα πω ένα 
παράδειγμα δηλ. θέλουμε να φέρουμε ιδιώτες επενδυτές στη Βέροια αλλά πού θα 
επενδύσουν; Έχουμε μέρος, έχουμε αποφασίσει, έχουμε πει ότι εδώ μπορούν ν΄ 
αναπτυχθούν; Έχουμε υποδομές, έχουμε κάτι που να τους κεντρίζει ώστε να μην πάνε 
στην Κοζάνη και να έρθουν στη Βέροια; Και καθόμαστε και μιλάμε και κλαιγόμαστε 



ότι δεν πάει άλλο; Δεν θα πηγαίνει ποτέ εάν δεν αποφασίσουμε ή δεν καταλάβουμε 
ποια είναι τα πραγματικά προβλήματα και δυστυχώς θέλουμε να ωραιοποιήσουμε την 
κατάσταση αλλά με λάθος τρόπο. Εμείς δεν θέλουμε να την ωραιοποιούμε, ας την 
δείχνουμε και μαύρη, αλλά το ζήτημα είναι να βλέπουμε στόχους, πορείες και θέσεις 
που όντως να μπορούν να λύσουν αυτό το πρόβλημα. Κι αν υπάρχει αυτή η σκέψη 
στην πολιτική του εκάστοτε δημάρχου ή της δημοτικής αρχής δεν είμαστε αρνητικοί 
και το έχουμε αποδείξει επανειλημμένως και μας κατηγόρησαν και κάποιοι  γι’ αυτό. 
Εγώ θα βάλω τέσσερα ερωτήματα γιατί η κα Δήμαρχος στην κυριολεξία με 
ανησύχησε γιατί δεν φτάνει μόνο να συμφωνείς σ΄ αυτά που λες με κάποιον αλλά 
πρέπει να τα στηρίζεις κιόλας. Είπε χαρακτηριστικά ότι οι νέες προκλήσεις θέλουν 
μία δομή εκτός δήμου. Μπορείτε να μας πείτε ρομαντικούς κ.λ.π. αλλά εμείς μ’ αυτή 
την πρόταση και μ’ αυτή τη σκέψη δεν συμφωνούμε και θα κάνουμε ό,τι είναι 
δυνατόν και ό,τι περνάει από το χέρι μας να μην περάσει. Δηλαδή επειδή μας το 
επιβάλλουν εμείς θα πέσουμε αμαχητί; Δεν το θέλουμε. Θέλουμε έναν δήμο να 
λειτουργεί για τους πολίτες της πόλης. Είπε η κα Ουσουλτζόγλου ότι εμάς δεν μας 
αρέσει ο τρόπος εργασίας με παροχή υπηρεσιών κ.λ.π. κι εγώ δεν λέω πώς δουλεύουν 
και τι παράγουν αλλά για κοιταχθείτε όλοι σας εδώ, παρέχει κανείς υπηρεσία με 
παροχή υπηρεσιών για να δει πως βγαίνει το ψωμί και μιλάει; Μάλλον κανείς, γιατί 
όλοι είστε καλυμμένοι και βολεμένοι κι εγώ μαζί. Και μιλάμε τώρα οι παροχής 
υπηρεσιών αυτοί που παίρνουν και τον υπολογιστή στο κρεβάτι. Δεν φτάνει μόνο 
κάποιος να παράγει αλλά πρέπει να πληρώνεται γι’ αυτό που προσφέρει και να 
ασφαλίζεται κιόλας. Κι αυτά τα λόγια περί ιδεολογίας και συμφωνούμε αλλά δεν 
γίνεται αλλιώς εμένα με περισσεύουν. Θέλω να κάνω και μία άλλη ερώτηση πολύ πιο 
τακτική. Υπάρχει μία σύμπραξη δήμων – ΟΤΑ και ιδιωτών αλλά είμαστε σίγουροι 
ότι οι ιδιώτες θα έχουν κατεύθυνση για το καλό και συμφέρον του τόπου και από 
κοινωνική προσφορά αλλά και από τοπικούς στόχους; Μπορεί να έρθει μία 
μεγαλοεταιρία από τη Βραζιλία και να πει ότι εσείς δεν θα καλλιεργείτε τίποτα και θα 
το καλλιεργούμε εμείς στη Βραζιλία. Χαριτολογώντας να πω ότι αν είναι έτσι, δηλ. οι 
αρμοδιότητες του δήμου είναι εκτός δήμου, τότε να βρούμε έναν επιτυχημένο 
επιχειρηματία, να κάνουμε εκλογές, να τον διορίσουμε και να μας διοικήσει. 

Παυλίδης: Ανέφερα πριν ότι κανένας δεν εκμεταλλεύτηκε τις ευκαιρίες που 
υπήρχαν με τα ΣΔΙΤ γιατί κανένας δεν είχε την εξειδικευμένη γνώση, δεν 
ασχολήθηκε κ.λ.π. Σας ανέφερα ότι ο δήμος έχει πάρει μέχρι τώρα 3-4 προγράμματα 
όπως οπτικές ίνες, GIS, έξυπνους οικισμούς αλλά ποιος θα τα διαχειριστεί. Έχει 
κάποιος στον δήμο την εξειδικευμένη γνώση; Οι έξυπνοι οικισμοί έχουν μέσα 
τηλεπρόνοια – τηλεϊατρική και ποιος υπάλληλος του δήμου θα ασχοληθεί μ’ αυτά τα 
πράγματα; Παρέλειψα να πω ότι το ποσό προτείνουμε να είναι € 80.000,00 αντί για € 
60.000 ευρώ 60.000 ευρώ είναι το κεφάλαιο που προβλέπει υποχρεωτικά ο νόμος και 
απλά γύρω στις 10.000 ευρώ κοστίζουν οι φόροι, τα χαρτόσημα, οι αμοιβές των 
νομικών κ.λ.π. και έτσι γίνεται σ΄ όλες αυτές τις συστάσεις. 

Χατζηαθανασίου: Για τις παρεμβάσεις εξέλαβα ότι θα γίνονται παρεμβάσεις 
ρουσφετολογικού χαρακτήρα κι αυτές οι παρεμβάσεις πώς θα αποκλεισθούν από την 
καινούργια αναπτυξιακή εταιρεία; Αυτό ήταν το ερώτημά μου κι ασφαλώς απάντηση 
δεν μπορεί να πάρει κανείς, μέχρι που να δει πώς να λειτουργήσει. Από εκεί και πέρα, 
βλέποντας να μην κινείται τίποτα στους δήμους και να πηγαίνουν από το κακό στο 
χειρότερο, η πίστη σας και το πάθος σας κα Δήμαρχε είναι εκείνα που μου λένε να 
βάλω πλάτη και να σταθώ αρωγός στην ύπαρξη αυτής της αναπτυξιακής για να δούμε 
ποια θα είναι η πορεία της και τι θα προσφέρει στον δήμο διατηρώντας βέβαια τις 
αμφιβολίες μου. Θα είναι έτσι όπως τα λέτε; Θα φτιάξουμε έναν καινούργιο 
μηχανισμό όπου θα στρογγυλοκαθίσουν, και δεν εννοώ την πολιτική ηγεσία κε 
Παυλίδη, η οποία καμιά φορά είναι θύμα αυτής της ιστορίας αφού προσλαμβάνει 
κάποιους για να δουλέψουν, στρογγυλοκάθονται σε μία καρέκλα, βολεύονται κι από 
εκεί και πέρα ψάχνεται όπως ψάχνονται και οι υπόλοιποι. Θα κάνουμε έναν τέτοιο 



μηχανισμό; Θα το δούμε στην πορεία λοιπόν. Είδα ότι απαξιώσαμε την ΑΝΗΜΑ, δεν 
αντιλήφθηκα σ΄ αυτό το διάστημα να αξιοποιηθεί και να δούμε πώς θα καταφέρουμε 
να την απαξιώσουμε κι αυτήν. 

Δήμαρχος: Απαντώντας στον κ. Ορφανίδη να πω ότι γι’ αυτό μιλάμε για 
μελέτη για νέο ΓΠΣ, γι’ αυτό μιλάμε για τροποποίηση ΖΟΕ, γι’ αυτό κάνουμε 
κάποιες κινήσεις που θα έρθουν στο επιχειρησιακό και θα τις δείτε και όσο για το 
δελτίο παροχής υπηρεσιών εγώ τα περισσότερα χρόνια στη ζωή μου με δελτίο 
παροχής υπηρεσιών δούλεψα και γι’ αυτό έμαθα να δουλεύω μ’ αυτούς τους 
ρυθμούς. 

Πρόεδρος: Προχωρούμε σε ψηφοφορία για τη σύσταση της αναπτυξιακής. 
Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της Δημάρχου, όπως υποστηρίχθηκε από την ίδια 
και τον κ. Π. Παυλίδη; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 9 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ε. Σοφιανίδης, Μ. Σακαλής, 
Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Για τον ορισμό των μελών της προσωρινής διοίκησης. Ορίστε 
προτάσεις. 

Δήμαρχος: Επειδή ενδέχεται να μπουν και μέτοχοι, επιμελητήρια, εργατικά 
κέντρα και όποιοι άλλοι θα εκδηλώσουν ενδιαφέρον από τους φορείς, θα έλεγα να 
είναι τέσσερις από τη δική μας δημοτική παράταξη κι ένας να οριστεί από τον κ. 
Σκουμπόπουλο κι εφόσον εισέρχεται κάποιος τότε να φεύγει και κάποιος από τους 
δικούς μας δημοτικούς συμβούλους. Εγώ προτείνω τους κ.κ. Π. Παυλίδη, Ν. 
Τσαμήτρο, Ν. Μωυσιάδη και Γ. Κάκαρη. Στη γενική συνέλευση προτείνω να είμαι 
εγώ εκπρόσωπος του Δήμου. 

Σκουμπόπουλος: Επειδή έχετε αναπτύξει μεγάλη ταχύτητα σ΄ αυτό το θέμα, 
σας τη χαρίζουμε την 5η θέση. 

Δήμαρχος: Είπα ότι εφόσον θα μπούνε κι άλλοι, τότε θα παραιτούνται και 
μπορεί να μείνει μόνο ένας από την πλειοψηφία. 

Σκουμπόπουλος: Βάλατε τέσσερις, αλλά τα αυτοκίνητα τώρα έχουν πέντε 
ταχύτητες. Βάλτε και τον πέμπτο για να είστε εντάξει. 

Δήμαρχος: Δεν είναι πρέπον να είναι όλοι από τη συμπολίτευση. Μήπως 
δέχεστε κε Γιαννουλάκη; 

Καλαϊτζίδης: Δεν κατάλαβα γιατί κάνατε την πρόταση στον κ. Γιαννουλάκη. 
Γιατί δεν ρωτήσατε εμένα; 

Δήμαρχος: Κε Καλαϊτζίδη μήπως δέχεστε εσείς; 
Καλαϊτζίδης: Όχι φυσικά. 
Σκουμπόπουλος: Είναι δεοντολογικό κε Πρόεδρε να ρωτάει τους συμβούλους 

προσωπικά; 
Δήμαρχος: Είναι αντιδεοντολογικό κε Σκουμπόπουλε, όπως αντιδεοντολογικό 

ήταν, και δεν θέλω να προστρέχω στο παρελθόν, να έχετε την προηγούμενη τετραετία 
όλες τις επιτροπές και όλα τα όργανα μόνοι σας. Δεν θέλουμε να το κάνουμε εμείς. 
Ποιος προτίθεται κύριοι συνάδελφοι να συμμετέχει; 

Μιχαηλίδης: Προτείνω τον κ. Μηλιόπουλο. 
Μηλιόπουλος: Δεν επιθυμώ. 
Δήμαρχος: Μήπως θέλετε να είστε εσείς κε Ορφανίδη; 
Ορφανίδης: Εγώ ψήφισα κατά του θέματος πράγμα που σημαίνει ότι δεν 

επιθυμώ. 
Δήμαρχος: Τότε ας είναι ο κ. Τσιάρας. 



Τσιάρας: Επειδή έχω ιδιαίτερα αυξημένες επαγγελματικές υποχρεώσεις και 
δεν προλαβαίνω, θα ήταν καλύτερα να μπει κάποιος άλλος συνάδελφος, 
αντιδήμαρχος, ώστε να έχει χρόνο και να μπορεί να ανταποκριθεί. 

Δήμαρχος: Προτείνω τον κ. Σουμελίδη. 
Σκουμπόπουλος: Μπορεί να μετέχει ο κ. Σουμελίδης αφού είναι δημόσιος 

υπάλληλος; 
Δήμαρχος: Και οι κ.κ. Μωυσιάδης και Κάκαρης είναι δημόσιοι υπάλληλοι. 

Προτείνω τον κ. Σουμελίδη. 
Παυλίδης: Στο διοικητικό συμβούλιο γράφει το καταστατικό ότι απαγορεύεται 

να συμμετέχουν άτομα που εμπλέκονται σε εταιρίες ανταγωνιστικές ή άτομα που 
συμμετέχουν σε άλλα συμβούλια ή έχουν ανταγωνιστικότητα στους ίδιους σκοπούς. 
Δεν έχει σημασία λοιπόν αν είναι δημόσιος υπάλληλος. 

Πρόεδρος: Είπε η κα Δήμαρχος ότι η ίδια και ο κ. Παπαστεργίου δεν μπορούν 
να μετέχουν επειδή συμμετέχουν στην ΑΝΗΜΑ αλλά όλοι οι άλλοι, αν και δημόσιοι 
υπάλληλοι, μπορούν να μετέχουν. 

Χατζηαθανασίου: Με τη μορφή που πήρε η σύνθεση, αισθάνομαι την ανάγκη 
να απέχω, να ψηφίσω λευκό. Δεν αισθάνομαι άνετα, πέντε άτομα σ΄ ένα διοικητικό 
συμβούλιο να είναι από την πλειοψηφία. Η πρότασή μου είναι να μετέχουν τρεις από 
την πλειοψηφία και δύο από τη μειοψηφία. 

Δήμαρχος: Εγώ νομίζω ότι εξάντλησα τα περιθώρια, εκτός αν ξανακάνουμε 
δημοτικές εκλογές, βγει άλλη μία παράταξη και δεχθεί αυτή η παράταξη να 
συμμετέχει. Κάνω μία τελευταία πρόταση, μ’ αυτή την παρέμβαση του κ. 
Χατζηαθανασίου, αν θέλετε να ορίσετε ένα-δύο άτομα, αλλά αν μπουν κι άλλοι 
φορείς, τότε θα αποχωρήσει και ένας δικός σας. 

Σκουμπόπουλος: Δεν επιθυμούμε να συμμετέχουμε και διατηρώ αμφιβολίες 
κατά πόσο μπορούν να μετέχουν στο Δ.Σ. της εταιρείας εν ενεργεία δημόσιοι 
υπάλλληλοι. 

Χατζηαθανασίου: Εφόσον με την πρόταση 3-2, δεν συμμετέχει η 
αντιπολίτευση, ψηφίζω κι εγώ την πρόταση. Θα ήθελα πραγματικά να είναι πιο 
αντιπροσωπευτικό το διοικητικό συμβούλιο. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με τη συνολική πρόταση της Δημάρχου για τη 
σύνθεση του διοικητικού συμβουλίου της εταιρείας, δηλαδή για τους κ.κ. Ν. 
Τσιαμήτρο, Μ. Σουμελίδη, Π. Παυλίδη, Ν. Μωυσιάδη και Γ. Κάκαρη και τον ορισμό 
της ίδιας ως εκπροσώπου του Δήμου στη γενική συνέλευση της εταιρείας; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι:  
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ε. Σοφιανίδης, Μ. Σακαλής, 
Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης. 

Από την ψηφοφορία απουσίαζε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 12-3-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την αριθ. 322/2007 απόφασή του, με την οποία εγκρίθηκε καταρχήν η σύσταση 
Αναπτυξιακής Α.Ε. στον Δήμο Βέροιας. 
3.- Το κατατεθέν σχέδιο καταστατικού της υπό σύσταση Αναπτυξιακής Α.Ε. 
4.- Τη σχετική οικονομοτεχνική μελέτη βιωσιμότητας της υπό σύσταση 
Αναπτυξιακής Α.Ε.. 
5.- Την ανάγκη τροποποίησης του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2008 για τη 
δημιουργία νέας πίστωσης. 
6.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 



7.- Το αποτέλεσμα των ψηφοφοριών. 
8.- Τις διατάξεις των άρθρων 252 (παρ. 3 εδάφιο β), 253 & 265 του Ν. 3463/2006 
(Κ.Δ.Κ.) ως και αυτές του άρθρου 8 του από 17/5-15/6/59 Β.Δ. «περί οικονομικής 
διοικήσεως και λογιστικού των Δήμων και κοινοτήτων». 
. 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Α) Εγκρίνει τη σύσταση στον Δήμο Βέροιας Ν. Ημαθίας Αναπτυξιακής 
Ανώνυμης Εταιρείας, με την επωνυμία «Αναπτυξιακή Ανώνυμη Εταιρεία (ΑΝ.Α.Ε.) 
Δήμου Βέροιας», ως εξής: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α΄ 
ΣΥΣΤΑΣΗ – ΕΠΩΝΥΜΙΑ – ΕΔΡΑ – ΔΙΑΡΚΕΙΑ – ΣΚΟΠΟΣ 

 
ΑΡΘΡΟ 1Ο 

ΣΥΣΤΑΣΗ - ΕΠΩΝΥΜΙΑ 
 

1. Η Αναπτυξιακή Εταιρεία, που συνιστάται με το παρόν  Καταστατικό, φέρει 
την επωνυμία «ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΗΜΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ», 
έχει σαν διακριτικό τίτλο τις λέξεις «ΑΝ. Α. Ε. ΔΗΜΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ» και σήμα την 
απεικόνιση ………………………………. 

2. Για τις σχέσεις της εταιρείας με την αλλοδαπή, η επωνυμία θα 
χρησιμοποιείται σε πιστή μετάφραση σε ξένη γλώσσα. 
 

ΑΡΘΡΟ 2Ο 

ΕΔΡΑ 
 

1. Έδρα της Εταιρείας ορίζεται η πόλη της Βέροιας οδός: …………… 
αριθμός: …… 

2. Με απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου, η εταιρεία μπορεί να ιδρύει 
οπουδήποτε στο εσωτερικό ή εξωτερικό υποκαταστήματα, γραφεία, κέντρα σπουδών 
κλπ. Την έκταση λειτουργίας, τους όρους της διεύθυνσής των και την φύση των 
εργασιών θα ρυθμίζει, με απόφασή του, το Διοικητικό Συμβούλιο της εταιρείας και, 
πάντα, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 252 του Ν.3463/2006. Σε όλες αυτές τις 
περιπτώσεις αρμόδια κατά τόπο είναι τα Δικαστήρια της έδρας της Εταιρείας. 

3. Ουδεμία πράξη των Διευθυντών των υποκαταστημάτων, γραφείων κ.λ.π. 
υποχρεώνει την εταιρεία αν δεν προηγήθηκε εξουσιοδότηση από το νόμιμο 
Διοικητικό Συμβούλιο ή αν η οποιαδήποτε ενέργεια έγινε  καθ’ υπέρβαση της 
δοθείσης σ’ αυτούς εντολής.  
 

ΑΡΘΡΟ 3ο 

ΔΙΑΡΚΕΙΑ 
 
 Η διάρκεια της εταιρείας ορίζεται τριάντα (30) έτη και αρχίζει από την 
καταχώρηση της διοικητικής απόφασης για τη σύσταση της εταιρείας και της 
έγκρισης του Καταστατικού στο Βιβλίο Μητρώων Ανωνύμων Εταιρειών της 
Διεύθυνσης Εμπορίου της Νομαρχίας Ημαθίας. Η διάρκεια της εταιρείας μπορεί να 
παραταθεί ή να περιορισθεί με απόφαση της Γενικής Συνέλευσης των Μετόχων της 
εταιρείας. 



 
ΑΡΘΡΟ 4Ο 

ΣΚΟΠΟΣ - ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ 
 
 1. Σκοπός της εταιρείας είναι η εν γένει ανάπτυξη της περιοχής του Δήμου 
Βέροιας και ειδικότερα: 
 α. Ο σχεδιασμός αναπτυξιακών πρωτοβουλιών, οι οποίες ανταποκρίνονται 
στις πραγματικές ανάγκες  και τα δεδομένα των ΟΤΑ. 
 β. Η διεκδίκηση κοινοτικών ή εθνικών προγραμμάτων αναπτυξιακού 
χαρακτήρα, ικανών να συμβάλλουν στην συνολική αναπτυξιακή προσπάθεια του 
Δήμου. Παράλληλα, η δημιουργία αρχείου πληροφοριών και κωδικοποίηση 
πληροφοριών για πηγές χρηματοδοτήσεων μέσω διαφόρων ταμείων. 
 γ. Η υποστήριξη των ΟΤΑ στη διαδικασία συγκρότησης, υλοποίησης και 
παρακολούθησης των επιχειρησιακών προγραμμάτων τους. 
 δ. Η ανάληψη πρωτοβουλιών για την ανάπτυξη στην περιοχή ευθύνης των 
ΟΤΑ  ενός φιλικού επιχειρηματικού περιβάλλοντος. 
 ε. Η έρευνα και αξιοποίηση όλων των διαθέσιμων χρηματοοικονομικών 
εργαλείων για την ανάπτυξη της περιοχής, κυρίως μέσω της προσέλκυσης ιδιωτικών 
κεφαλαίων.  
 στ. Η επιστημονική και τεχνική υποστήριξη των ΟΤΑ  σε ό,τι αφορά το 
σχεδιασμό και την υλοποίηση προγραμμάτων ή έργων, που συμβάλλουν στην 
ολοκληρωμένη και βιώσιμη ανάπτυξη των περιοχών τους. 
 ζ. Ο σχεδιασμός και η υλοποίηση προγραμμάτων, που συμβάλλουν στην 
επιχειρηματική και οικονομική στήριξη και ανάπτυξη της τοπικής κοινωνίας και 
οικονομίας.  
 η. Ο σχεδιασμός και η ανάπτυξη προγραμμάτων, που στοχεύουν στην 
προστασία του περιβάλλοντος. 
 θ. Ο σχεδιασμός και η ανάπτυξη αναπτυξιακών πρωτοβουλιών σε 
διαδημοτικό ή ευρύτερο γεωγραφικό χώρο. 
 ι. Η δημιουργία και λειτουργία ενός πιστοποιημένου φορέα για τη διαχείριση 
προγραμμάτων του Δ΄ ΚΠΣ ή άλλων πλαισίων στήριξης. 
 ια. Η απόκτηση τεχνογνωσίας για το σχεδιασμό και την υλοποίηση 
αναπτυξιακών πρωτοβουλιών και η μεταφορά της τόσο στους ΟΤΑ όσο και στους 
φορείς του. 
 ιβ. Η δημιουργία μιας βάσης δεδομένων ικανών να δείξουν την σημερινή 
οικονομική και  κοινωνική θέση των ΟΤΑ, αλλά και των περιοχών ευθύνης τους και 
να τεκμηριώσουν κάθε αναπτυξιακού χαρακτήρα πρωτοβουλία. 
 ιγ. Η δημιουργία αρχείων για έργα και πρωτοβουλίες. 
 ιδ. Η κωδικοποίηση των διαδικασιών διαχείρισης των έργων σε όλα τα στάδιά 
τους (ένταξη, χρηματοδότηση, κλπ.) και ενημέρωση του προσωπικού που θα 
διαχειρίζεται αυτά.  
 ιε. Η δημιουργία ενός πιστοποιημένου φορέα είτε ως ενδιάμεσου φορέα είτε 
ως τελικού δικαιούχου έργων του Δ΄ ΚΠΣ ή άλλων πλαισίων στήριξης.  
 2. Για την πραγματοποίηση των σκοπών της, η εταιρεία μπορεί να συμμετέχει 
σε οποιοδήποτε πρόγραμμα ανάπτυξης επιδοτούμενο από το Ελληνικό Δημόσιο ή την 
Ευρωπαϊκή Κοινότητα, αλλά και οποιαδήποτε άλλη διαθέσιμη πηγή 
χρηματοδότησης.  
 3. Ακόμη, η εταιρεία μπορεί να συμμετέχει, με οποιαδήποτε μορφή, σε 
οποιεσδήποτε συναφείς και ομοειδείς επιχειρήσεις και να συνεργάζεται, με 
οποιοδήποτε τρόπο, με φυσικά και νομικά πρόσωπα του εσωτερικού ή του 
εξωτερικού που επιδιώκουν όμοιους ή συναφείς σκοπούς προς τους πιο πάνω 
επιδιωκόμενους. 



 4. Η εσωτερική λειτουργία της εταιρίας θα διέπεται από Εσωτερικό 
Κανονισμό, που θα συνταχθεί από το πρώτο Δ. Σ., θα προσαρτάται στο παρόν 
καταστατικό και θα αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα αυτού. Στον Εσωτερικό 
Κανονισμό, μεταξύ άλλων, θα καθορίζονται και τα σχετικά με το προσωπικό, που 
τυχόν θα απασχολεί η εταιρία (σύμφωνα με τα όσα ορίζει ο ν. 3463/ 2006), καθώς και 
ζητήματα, που αφορούν στις δραστηριότητες της, την δημιουργία, στελέχωση και 
λειτουργία των τομέων και διαφόρων ομάδων εργασίας. 
 5. Ο κανονισμός δύναται να τροποποιηθεί από το Διοικητικό Συμβούλιο και 
πάντα σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία σχετικά με τις ανώνυμες εταιρίες  των 
ΟΤΑ. .   

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’ 
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΑ ΜΕΤΟΧΩΝ 

 
ΑΡΘΡΟ 5Ο 

ΜΕΤΟΧΙΚΟ ΚΕΦΑΛΑΙΟ 
 

1. Το Μετοχικό Κεφάλαιο της Εταιρείας ορίζεται  αρχικά σε εξήντα χιλιάδες 
ευρώ (60.000,00€) και είναι  διηρημένο σε εξακόσιες (600) μετοχές ονομαστικής 
αξίας εκατό ευρώ (100,00€) η κάθε μία. 

2. Ρητά ορίζεται με το Καταστατικό αυτό ότι κατά τη διάρκεια της παρούσας 
εταιρείας ή μέσα σε μία πενταετία από την έγκριση της σχετικής τροποποίησης του 
Καταστατικού, το Διοικητικό Συμβούλιο θα έχει το δικαίωμα, με απόφασή του που 
λαμβάνεται με πλειοψηφία των δύο τρίτων (2/3) του συνόλου των μελών, να αυξάνει 
ολικά ή μερικά  το μετοχικό κεφάλαιο με έκδοση νέων μετοχών, μέχρι του ποσού του 
εταιρικού κεφαλαίου που έχει καταβληθεί. 

3. Ορίζεται ρητά με το παρόν Καταστατικό ότι η Γενική Συνέλευση θα έχει το 
δικαίωμα, με απόφαση, που λαμβάνεται με πλειοψηφία σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 29 παρ.3 και άρθρου 31 παρ.1 του Νόμου 2190/20, να αυξάνει ολικά ή 
μερικά το μετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας με έκδοση νέων μετοχών μέχρι του 
τετραπλάσιου του αρχικά καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου. 

4. Κατ’ εξαίρεση των διατάξεων των προηγούμενων παραγράφων, για την 
αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου απαιτείται πάντοτε απόφαση της Γενικής 
Συνέλευσης κατά τις διατάξεις περί απαρτίας των άρθρων  29 παρ.3 και 4 και άρθρο 
31 παρ.2 του Νόμου, όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 28 του Π.Δ.409/89, στην 
περίπτωση που τα αποθεματικά της εταιρείας υπερβούν το ένα δέκατο (1/10) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου. 

5. Οι κατά τις παραγράφους 2 και 3 του παρόντος άρθρου αποφασιζόμενες 
αυξήσεις κεφαλαίου δεν αποτελούν τροποποίηση του Καταστατικού. Μέσα στο 
πρώτο δίμηνο από τη σύσταση της εταιρείας ή από κάθε αύξηση του μετοχικού 
κεφαλαίου, το Διοικητικό Συμβούλιο πρέπει να συνέλθει σε ειδική συνεδρίαση και να 
πιστοποιήσει αν έχει καταβληθεί το μετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας. 

6. Μέσα στην ίδια προθεσμία ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συμβουλίου 
υποχρεούται να υποβάλλει στη Διεύθυνση Εμπορίου της Νομαρχίας Ημαθίας 
αντίγραφο του σχετικού πρακτικού της παραπάνω συνεδρίασης. 
 

ΑΡΘΡΟ 6Ο 
ΜΕΤΟΧΕΣ 

 
1. Οι μετοχές της εταιρείας είναι κοινές μη προνομιούχες (άρθρο 265 παρ. 1 α 

και β του ν. 3463/2006), οι τίτλοι των μετοχών, όμως, μπορούν να αντιπροσωπεύουν 
μία ή περισσότερες μετοχές. Τα σχετικά με την έκδοση των μετοχών ρυθμίζονται από 
το Διοικητικό Συμβούλιο της εταιρίας.  



2. Όλα τα εκ της μετοχής δικαιώματα των μετόχων, επιφυλασσομένων των 
διατάξεων του άρθρου 3 του κ.ν. 2190/1920, είναι υποχρεωτικά ανάλογα προς το υπό 
της μετοχής αντιπροσωπευόμενο ποσοστό του κεφαλαίου. 

3. Οι μετοχές υπογράφονται από τον Πρόεδρο του Διοικητικού Συμβουλίου ή 
τον οριζόμενο από το Διοικητικό Συμβούλιο αναπληρωτή του και ένα μέλος του, 
οριζόμενο επίσης από αυτό. Οι μετοχές μπορεί να εκδίδονται σε τίτλους που 
αντιπροσωπεύουν μία ή περισσότερες μετοχές μετά από απόφαση του Διοικητικού 
Συμβουλίου, η οποία καθορίζει τον τύπο των μετοχών. Οι τίτλοι των μετοχών 
αποκόπτονται από διπλότυπα βιβλία και φέρουν αύξοντα αριθμό, τη σφραγίδα της 
εταιρίας, το όνομα, το επώνυμο, την εθνικότητα, το επάγγελμα, την κατοικία και τα 
λοιπά στοιχεία του κυρίου τους, καθώς και τους αριθμούς των μετοχών και την 
υπογραφή δύο συμβούλων που ορίζονται από το Διοικητικό Συμβούλιο. Η μία από 
τις δύο υπογραφές μπορεί να τεθεί με σφραγιστήρα. Μπορούν να φέρουν και 
μερισματαποδείξεις. 

4. Μέχρι της εκδόσεως των οριστικών τίτλων των μετοχών, δύνανται να 
εκδοθούν και να παραδοθούν στους δικαιούχους προσωρινοί τίτλοι, που φέρουν όλα 
τα παραπάνω στοιχεία πλην των μερισματαποδείξεων. Όταν εκδοθούν οι οριστικοί 
τίτλοι των μετοχών, παραδίδονται στους κυρίους των προσωρινών τίτλων με 
επιστροφή των τελευταίων. 

5. Σε περίπτωση κοινωνίας μετοχής ή μετοχών, εφαρμόζονται οι διατάξεις 
περί κοινωνίας του αστικού Κώδικα και ορίζεται κοινός εκπρόσωπος , όπου 
απαιτείται.  Μέχρι τη γνωστοποίησή του στην εταιρία, αναστέλλεται η άσκηση των 
σχετικών μετοχικών δικαιωμάτων. 

6. Επί επικαρπίας ή ενεχύρου μετοχών, τα μετοχικά δικαιώματα ανήκουν, 
αντίστοιχα, στον επικαρπωτή ή τον ενεχυραστή. Επιτρέπονται, όμως, συμβάσεις 
σύμφωνα με τις οποίες το δικαίωμα ψήφου που απορρέει από τη μετοχή ανήκει στον 
ψιλό κύριο ή τον ενεχυρούχο δανειστή. 

7. Μέτοχος για την εταιρία θεωρείται ο αναγραφόμενος στο βιβλίο μετόχων 
της εταιρίας. Η ευθύνη του μετόχου περιορίζεται στο ονομαστικό κεφάλαιο των 
μετοχών του.  Κάθε μετοχή παρέχει δικαίωμα κυριότητας στο ενεργητικό της 
εταιρείας και στη διανομή των κερδών της στην αναλογία του συνολικού αριθμού 
των μετοχών που έχουν εκδοθεί.  

8. Η εταιρεία δεν μπορεί να αναλαμβάνει την κάλυψη δικών της μετοχών. 
Απαγορεύεται, επίσης, στην εταιρεία η απόκτηση δικών της μετοχών, είτε από αυτήν 
ίδια, είτε από πρόσωπο που ενεργεί στο όνομα του αλλά για λογαριασμό της. 
Εξαίρεση αποτελούν όσα αναφέρονται στο άρθρο 16 παρ. 2  του κ.ν. 2190/1920 όπως 
ισχύει σήμερα .    
 

ΑΡΘΡΟ 7Ο 
ΜΕΤΟΧΟΙ - ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΑ ΜΕΤΟΧΩΝ 

 
1. Οι μέτοχοι ασκούν τα δικαιώματά τους σε σχέση προς τη διοίκηση της 

εταιρείας μόνο μέσω της Γενικής Συνέλευσης. 
2. Κάθε μετοχή παρέχει το δικαίωμα μίας ψήφου στη Γενική Συνέλευση των 

μετόχων. 
3. Σε κάθε περίπτωση αύξησης του μετοχικού κεφαλαίου παρέχει το δικαίωμα 

προτιμήσεως στους ιδρυτικούς μετόχους της εταιρείας σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 13 παρ.5 του Κωδικοποιημένου Νόμου 2190/1920, όπως τροποποιήθηκε και 
συμπληρώθηκε με το Π.Δ.409/1986 και όπως ισχύει σήμερα μετά την ψήφιση του ν. 
3604/2007  

4. Τα δικαιώματα και οι υποχρεώσεις εκάστης μετοχής παρακολουθούν τον 
κατά νόμο  κύριό της,  η κυριότητα δε του  τίτλου της συνεπάγεται αυτοδικαίως την 
αποδοχή του Διοικητικού Συμβουλίου, οι οποίες λαμβάνονται εντός των ορίων της 



δικαιοδοσίας των και του νόμου. Οι μέτοχοι και οι καθολικοί ή ειδικοί διάδοχοι των 
δικαιωμάτων τους ή οι δανειστές τους δεν δύναται σε καμία περίπτωση να 
προκαλέσουν κατάσχεση ή σφράγιση της εταιρικής περιουσίας, να επιδιώξουν  την 
εκκαθάριση ή τη διανομή της ή να αναμειχθούν με οιονδήποτε τρόπο στη διοίκηση 
της εταιρίας, επιφυλασσομένων των ένδικων βοηθημάτων που τους παρέχει ο νόμος 
για την προσβολή τους. 

5. Κάθε μέτοχος  οπουδήποτε και αν κατοικεί λογίζεται, ως προς τις σχέσεις 
του με την εταιρία, ότι έχει νόμιμη κατοικία του την έδρα της εταιρίας και υπόκειται 
στην δικαιοδοσία των δικαστηρίων της έδρας της εταιρίας. 

6. Η ευθύνη του μετόχου περιορίζεται στην ονομαστική αξία της μετοχής του. 
Κάθε μετοχή παρέχει δικαίωμα επί του κατά το παρόν Καταστατικό τυχόν 
διανεμομένου μερίσματος και σε περίπτωση διαλύσεως της εταιρίας, αξίωση επί του 
μέρους του προϊόντος της εκκαθαρίσεως της εταιρικής περιουσίας, το οποίο 
αντιστοιχεί σ’ αυτή ως και κάθε άλλο δικαίωμα προβλεπόμενο από το νόμο και το 
παρόν Καταστατικό. 

7. Κάθε μετοχή παρέχει δικαίωμα μίας ψήφου στη Γενική Συνέλευση. Σε 
περίπτωση κοινωνίας μετοχής ή μετοχών εφαρμόζονται οι περί κοινωνίας διατάξεις 
του Αστικού Κώδικα. 

 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’ 

ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΑ ΜΕΙΟΨΗΦΙΑΣ 
 

ΑΡΘΡΟ 8Ο 
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΑ ΜΕΙΟΨΗΦΙΑΣ 

 
1. Με αίτηση μετόχων, που εκπροσωπούν το ένα εικοστό (1/20) του 

καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου, το διοικητικό συμβούλιο υποχρεούται να 
συγκαλεί έκτακτη γενική συνέλευση των μετόχων, ορίζοντας ημέρα συνεδρίασης 
αυτής, η οποία δεν πρέπει να απέχει περισσότερο από σαράντα πέντε (45) ημέρες από 
την ημερομηνία επίδοσης της αίτησης στον πρόεδρο του Διοικητικού Συμβουλίου. Η 
αίτηση περιέχει το αντικείμενο της ημερήσιας διάταξης. Εάν δεν συγκληθεί γενική 
συνέλευση από το διοικητικό συμβούλιο εντός είκοσι (20) ημερών από την επίδοση 
της σχετικής αίτησης, η σύγκληση διενεργείται από τους αιτούντες μετόχους με 
δαπάνες της εταιρείας, με απόφαση του μονομελούς πρωτοδικείου της έδρας της 
εταιρείας, που εκδίδεται κατά τη διαδικασία των ασφαλιστικών μέτρων. Στην 
απόφαση αυτή ορίζονται ο τόπος και ο χρόνος της συνεδρίασης, καθώς και η 
ημερήσια διάταξη. 

2. Με αίτηση μετόχων, που εκπροσωπούν το ένα εικοστό (1/20) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου, το διοικητικό συμβούλιο υποχρεούται να 
εγγράψει στην ημερήσια διάταξη γενικής συνέλευσης, που έχει ήδη συγκληθεί, 
πρόσθετα θέματα, εάν η σχετική αίτηση περιέλθει στο διοικητικό συμβούλιο 
δεκαπέντε (15) τουλάχιστον ημέρες πριν από τη γενική συνέλευση. Τα πρόσθετα 
θέματα πρέπει να δημοσιεύονται ή να γνωστοποιούνται, με ευθύνη του Διοικητικού 
Συμβουλίου, κατά το άρθρο 26 του ν. 2190/1920, επτά (7) τουλάχιστον ημέρες πριν 
από τη γενική συνέλευση. Αν τα θέματα αυτά δεν δημοσιευθούν, οι αιτούντες μέτοχοι 
δικαιούνται να ζητήσουν την αναβολή της γενικής συνέλευσης σύμφωνα με την 
παράγραφο 3 και να προβούν οι ίδιοι στη δημοσίευση, κατά τα οριζόμενα στο 
προηγούμενο εδάφιο, με δαπάνη της εταιρείας.  

3. Με αίτηση μετόχου ή μετόχων που εκπροσωπούν το ένα εικοστό (1/20) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου, ο πρόεδρος της συνέλευσης υποχρεούται να 
αναβάλει μια μόνο φορά τη λήψη αποφάσεων από τη γενική  συνέλευση, τακτική ή 
έκτακτη, για όλα ή ορισμένα θέματα, ορίζοντας ημέρα συνέχισης της συνεδρίασης, 



αυτή που ορίζεται στην αίτηση των  μετόχων, η οποία όμως δεν μπορεί να απέχει 
περισσότερο από τριάντα (30) ημέρες από τη χρονολογία της αναβολής.  

4. Η μετ' αναβολή γενική συνέλευση αποτελεί συνέχιση της προηγούμενης  
και δεν απαιτείται η επανάληψη των διατυπώσεων δημοσίευσης της πρόσκλησης των 
μετόχων σε αυτήν δε, μπορούν να μετάσχουν και νέοι  μέτοχοι, τηρουμένων των 
διατάξεων των άρθρων 27 παρ. 2 και 28 του ν. 2190/1920 .  

5. Μετά από αίτηση οποιουδήποτε μετόχου, που υποβάλλεται στην εταιρεία 
πέντε (5) τουλάχιστον πλήρεις ημέρες πριν από τη γενική συνέλευση, το διοικητικό 
συμβούλιο υποχρεούται να παρέχει στη γενική συνέλευση τις αιτούμενες 
συγκεκριμένες πληροφορίες για τις υποθέσεις της εταιρείας, στο μέτρο που αυτές 
είναι χρήσιμες για την πραγματική εκτίμηση των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης. 
Επίσης, με αίτηση μετόχων, που εκπροσωπούν το ένα εικοστό (1/20) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου, το διοικητικό συμβούλιο υποχρεούται να 
ανακοινώνει στη γενική συνέλευση, εφόσον είναι τακτική, τα ποσά που, κατά την 
τελευταία διετία, καταβλήθηκαν σε κάθε μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου ή τους 
διευθυντές ή άλλους υπαλλήλους της εταιρείας, καθώς και κάθε παροχή προς τα 
πρόσωπα αυτά από οποιαδήποτε αιτία ή σύμβαση της εταιρείας με αυτούς.  

6. Σε όλες τις ανωτέρω περιπτώσεις το διοικητικό συμβούλιο μπορεί να 
αρνηθεί την παροχή των πληροφοριών για αποχρώντα ουσιώδη λόγο, ο οποίος 
αναγράφεται στα πρακτικά. Τέτοιος λόγος μπορεί να είναι, κατά τις περιστάσεις, η 
εκπροσώπηση των αιτούντων μετόχων στο διοικητικό συμβούλιο σύμφωνα με τις 
παραγράφους 3 ή 6 του άρθρου 18 του ν. 2190/1920 . 

7. Μετά από αίτηση μετόχων, που εκπροσωπούν το ένα πέμπτο (1/5) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου η οποία υποβάλλεται στην εταιρεία εντός  της 
προθεσμίας της προηγούμενης παραγράφου, το διοικητικό συμβούλιο  υποχρεούται 
να παρέχει στη γενική συνέλευση πληροφορίες για την πορεία των εταιρικών 
υποθέσεων και την περιουσιακή κατάσταση της εταιρείας. Το  διοικητικό συμβούλιο 
μπορεί να αρνηθεί την παροχή των πληροφοριών για  αποχρώντα ουσιώδη λόγο, ο 
οποίος αναγράφεται στα πρακτικά. Τέτοιος λόγος  μπορεί να είναι, κατά τις 
περιστάσεις, η εκπροσώπηση των αιτούντων μετόχων  στο διοικητικό συμβούλιο 
σύμφωνα με τις παραγράφους 3 ή 6 του άρθρου 18, εφόσον τα αντίστοιχα μέλη του 
Διοικητικού Συμβουλίου έχουν λάβει τη σχετική πληροφόρηση κατά τρόπο επαρκή. 

8. Στις περιπτώσεις του δεύτερου εδαφίου της παραγράφου 4 και της  
παραγράφου 5 του παρόντος άρθρου, τυχόν αμφισβήτηση ως προς το βάσιμο ή μη 
της αιτιολογίας άρνησης παροχής των πληροφοριών, επιλύεται από το μονομελές 
πρωτοδικείο της έδρας της εταιρίας, με απόφασή του που εκδίδεται κατά τη 
διαδικασία των ασφαλιστικών μέτρων. Με την ίδια απόφαση το δικαστήριο 
υποχρεώνει και την εταιρία να παράσχει τις πληροφορίες που αρνήθηκε .  

9. Με αίτηση μετόχων  που εκπροσωπούν  το  1/20  του καταβεβλημένου  
εταιρικού κεφαλαίου, η λήψη απόφασης για θέμα της  ημερησίας  διάταξης γενικής 
συνέλευσης ενεργείται με  ονομαστική κλήση. 

10. Μέτοχοι της εταιρείας, που εκπροσωπούν το (1/20)  του καταβεβλημένου 
μετοχικού κεφαλαίου, έχουν δικαίωμα να ζητήσουν έλεγχο της εταιρείας από το 
μονομελές πρωτοδικείο της έδρας της, αν υπάρχουν βάσιμες υποψίες ότι 
παραβιάζονται διατάξεις νόμων ή του καταστατικού ή αποφάσεων της Γενικής 
Συνέλευσης ή ότι η διοίκηση των εταιρικών υποθέσεων δεν γίνεται όπως επιβάλλει η 
χρηστή και συνετή διαχείριση. 

11. Σε όλες τις περιπτώσεις του παρόντος άρθρου οι αιτούντες μέτοχοι  
οφείλουν να αποδείξουν τη μετοχική τους ιδιότητα και τον αριθμό των μετοχών  που 
κατέχουν κατά την άσκηση του σχετικού δικαιώματος. Τέτοια απόδειξη  αποτελεί και 
η κατάθεση των μετοχών σύμφωνα με τις παραγράφους 1 και 2 του  άρθρου 28  του 
ν. 2190/1920 . 



12. Το καταστατικό μπορεί να μειώσει, όχι όμως και πέραν του ημίσεος, τα 
ποσοστά του καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου, που απαιτούνται για την 
άσκηση των δικαιωμάτων που προβλέπονται στο παρόν άρθρο. 
 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ  Δ’ 
ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ  ΤΩΝ  ΜΕΤΟΧΩΝ 

 
ΑΡΘΡΟ  9ο 

ΑΡΜΟΔΙΟΤΗΤΕΣ  ΓΕΝΙΚΗΣ  ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 
 
 1. Η Γενική  Συνέλευση των μετόχων της εταιρείας είναι το Ανώτατο Όργανο  
αυτής και δικαιούται να αποφασίζει για πάσης φύσεως υποθέσεις πού αφορούν την 
εταιρεία, οι δε αποφάσεις της δεσμεύουν και τους απόντες  ή τους διαφωνούντες 
μετόχους. 
 2. Η Γενική Συνέλευση είναι μόνη αρμόδια (αποκλειστική αρμοδιότητα)  να 
αποφασίζει περί: 
 α) τροποποιήσεων του καταστατικού, ως τοιούτων θεωρουμένων πάντως και 
των αυξήσεων ή μειώσεων του εταιρικού κεφαλαίου. Οι περί  τροποποίησης του 
καταστατικού αποφάσεις είναι έγκυρες, εφόσον  δεν απαγορεύονται δια ρητής 
διατάξεως του καταστατικού.  
 β) εκλογής μελών του Διοικητικού Συμβουλίου και ελεγκτών.  
 γ) έγκρισης του ισολογισμού της εταιρείας.  
 δ) διάθεσης των ετησίων κερδών.  
 ε) έκδοσης  δανείου δι' ομολογίων  
 στ) συγχώνευσης, διάσπασης, μετατροπής, αναβίωσης, παράτασης της 
διάρκειας ή διάλυσης της εταιρίας και  
 ζ) περί διορισμού εκκαθαριστών. 
 3. Στις διατάξεις της προηγούμενης παραγράφου δεν υπάγονται:  
 α) αυξήσεις  που αποφασίζονται κατά τις παραγράφους 1 και 14 του άρθρου 
13 από το  διοικητικό συμβούλιο, καθώς και αυξήσεις που επιβάλλονται από 
διατάξεις άλλων  νόμων,  
 β) η τροποποίηση του καταστατικού από το διοικητικό συμβούλιο σύμφωνα 
με την παράγραφο 5 του άρθρου 11 του ν. 2190/1920, τις παραγράφους 2 και 13 του 
άρθρου 13 του ν. 2190/1920 και την παράγραφο 4 του άρθρου 17β του ν. 2190/1920  
 γ) ο διορισμός με το καταστατικό του πρώτου  Διοικητικού Συμβουλίου,  
 δ) η εκλογή κατά το καταστατικό, σύμφωνα με την παράγραφο 7 του άρθρου 
18 του ν. 2190/1920, συμβούλων σε αντικατάσταση παραιτηθέντων,  αποθανόντων ή 
απωλεσάντων την ιδιότητα τους με οποιονδήποτε άλλο τρόπο,  
 ε) η  απορρόφηση κατά το άρθρο 78 του ν. 2190/1920 , ανώνυμης εταιρείας 
από άλλη ανώνυμη εταιρεία που  κατέχει το 100% των μετοχών της και  
 στ) η δυνατότητα διανομής κερδών ή  προαιρετικών αποθεματικών μέσα στην 
τρέχουσα εταιρική χρήση με απόφαση του  Διοικητικού Συμβουλίου, εφόσον έχει 
υπάρξει σχετική εξουσιοδότηση της  τακτικής γενικής συνέλευσης.  
 4. Στις διατάξεις της προηγουμένης παραγράφου δεν υπάγεται η  κατά άρθρο 
5 παρ. 2 και 3 του παρόντος καταστατικού αύξηση του εταιρικού κεφαλαίου από το 
Διοικητικό Συμβούλιο ή την Γενική Συνέλευση. 
 

ΑΡΘΡΟ 10ο 
ΣΥΓΚΛΗΣΗ  ΓΕΝΙΚΗΣ  ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

 
1. Η Γενική Συνέλευση των  μετόχων της εταιρείας συγκαλείται από το 

Διοικητικό Συμβούλιο και συνέρχεται τακτικά στην έδρα της εταιρείας μία φορά τον 
χρόνο και, μάλιστα, μέσα σε έξι (6) μήνες από την εταιρική χρήση. Το Διοικητικό 



Συμβούλιο μπορεί να συγκαλεί έκτακτη Γενική Συνέλευση των μετόχων όσες φορές 
κρίνει σκόπιμο αυτό. 

2. Η Γενική Συνέλευση, με εξαίρεση τις επαναληπτικές συνελεύσεις και όσες 
εξομοιώνονται με αυτές, πρέπει να καλείται σε είκοσι (20) τουλάχιστον μέρες  πριν 
την  οριζόμενη συνεδρίαση αυτή, υπολογιζόμενων και των εξαιρετέων ημερών. Η 
ημέρα της δημοσίευσης της πρόσκλησης της Γενικής Συνέλευσης και η ημέρα 
συνεδρίασης δεν υπολογίζεται. Ειδικά η πρώτη τακτική Γενική Συνέλευση θα 
συνέλθει μέχρι τέλος Δεκεμβρίου του 2008 . 
 

ΑΡΘΡΟ 11Ο 
ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ   ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ   ΔΙΑΤΑΞΗΣ 

ΤΗΣ  ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 
 
 1.  Η Γενική Συνέλευση, εκτός των επαναληπτικών Συνελεύσεων και των 
εξομοιωμένων  με αυτές, πρέπει να καλείται είκοσι τουλάχιστον ημέρες προ της 
οριζόμενης διά την συνεδρίαση  αυτής,  υπολογιζόμενων  και  των  εξαιρετέων  
ημερών. Η ημέρα της δημοσίευσης της πρόσκλησης   της Γενικής  Συνέλευσης  και  η  
ημέρα  της  συνεδρίασης αυτής δεν υπολογίζονται. 
 2. Η πρόσκληση της γενικής συνέλευσης περιλαμβάνει τουλάχιστον το 
οίκημα με ακριβή διεύθυνση, τη χρονολογία και την ώρα της συνεδρίασης, τα θέματα 
της  ημερήσιας διάταξης με σαφήνεια, τους μετόχους που έχουν δικαίωμα 
συμμετοχής,  καθώς και ακριβείς οδηγίες για τον τρόπο με τον οποίο οι μέτοχοι θα 
μπορέσουν  να μετάσχουν στη συνέλευση και να ασκήσουν τα δικαιώματα τους 
αυτοπροσώπως ή  δι’ αντιπροσώπου ή, ενδεχομένως, και εξ αποστάσεως.  
 3.  Η πρόσκληση δημοσιεύεται  ως εξής:  
 α) σε μια ημερήσια πολιτική ή οικονομική  εφημερίδα της  πρωτεύουσας του 
νομού της έδρας της εταιρείας ή  
 β) η δημοσίευση της πρόσκλησης μπορεί να αντικατασταθεί με σχετική 
κοινοποίηση με δικαστικό επιμελητή ή με συστημένη επιστολή ή με παράδοση της 
πρόσκλησης, εφόσον οι μετοχές είναι ονομαστικές, στο σύνολο τους, και οι μέτοχοι 
έχουν γνωστοποιήσει εγκαίρως στην εταιρεία τη διεύθυνση  τους. Σε περίπτωση που 
η πρόσκληση επιδίδεται με συστημένη επιστολή, η αποστολή αυτής θα πρέπει, 
αποδεδειγμένα, να προηγείται πέντε (5) τουλάχιστον  ημέρες της προβλεπόμενης από 
το νόμο ελάχιστης προθεσμίας δημοσίευσης της  πρόσκλησης.  
 γ) η δημοσίευση της πρόσκλησης μπορεί να αντικατασταθεί με ειδοποίηση 
μέσω ηλεκτρονικού ταχυδρομείου (E-mail)  προς εκείνους τους μετόχους που έχουν 
γνωστοποιήσει εγκαίρως στην εταιρεία τη  διεύθυνση ηλεκτρονικού ταχυδρομείου 
που διαθέτουν.  
 4. Πρόσκληση για σύγκλιση γενικής συνέλευσης δεν απαιτείται στην 
περίπτωση κατά την οποία στην συνέλευση παρίστανται ή αντιπροσωπεύονται 
μέτοχοι που εκπροσωπούν το σύνολο του μετοχικού κεφαλαίου και κανείς από 
αυτούς δεν αντιλέγει στην πραγματοποίησή της και στη λήψη αποφάσεων.  
 

ΑΡΘΡΟ 12ο 
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΑ  ΜΕΤΟΧΩΝ ΠΡΙΝ ΑΠΟ ΤΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 

 
1. Δέκα  ημέρες πριν από την τακτική Γενική Συνέλευση, κάθε μέτοχος 

μπορεί να πάρει από την εταιρεία  τις  ετήσιες  οικονομικές  καταστάσεις της, καθώς 
και τις σχετικές εκθέσεις του Διοικητικού Συμβουλίου και των ελεγκτών. 

2. Σαράντα οχτώ ώρες πριν από κάθε Γενική  Συνέλευση πρέπει  να 
τοιχοκολλάται σε εμφανή θέση του καταστήματος της εταιρείας πίνακας των εχόντων 
δικαίωμα ψήφου κατά την γενική  αυτή  συνέλευση μετόχων, με ένδειξη, σε 



περίπτωση αντιπροσώπων αυτών, του αριθμού των μετοχών και ψήφων κάθε ενός  
και των διευθύνσεων των μετόχων και των αντιπροσώπων αυτών. 
 

ΑΡΘΡΟ 13Ο 
ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΜΕΤΟΧΩΝ - ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΕΥΣΗ 

 
1. Όσοι από τους μετόχους επιθυμούν να συμμετέχουν στη Γενική Συνέλευση 

είναι υποχρεωμένοι να καταθέσουν τους τίτλους των μετοχών στο Ταμείο της 
εταιρείας ή στο Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων ή σε οποιαδήποτε 
αναγνωρισμένη Ελληνική Τράπεζα πέντε (5) πλήρεις ημέρες πριν από την ορισθείσα 
ημερομηνία της συνεδρίασης της συνέλευσης. 

2. Αυτοί που έχουν δικαίωμα συμμετοχής στη Γενική Συνέλευση μέτοχοι 
μπορούν να αντιπροσωπευθούν σ’ αυτή από νόμιμα εξουσιοδοτημένο από αυτούς 
πρόσωπο. 

3. Αποδείξεις καταθέσεων των μετοχών, καθώς και τα έγγραφα 
νομιμοποίησης των αντιπροσώπων των μετόχων, πρέπει να εκτίθενται στην εταιρεία 
πέντε (5) τουλάχιστον πλήρεις ημέρες από την συνεδρίαση της Γενικής Συνέλευσης. 

4. Μέτοχοι που δεν συμμορφώνονται με τις διατάξεις της παρ.1 έως 3 του 
παρόντος άρθρου μπορούν να συμμετάσχουν στη Γενική Συνέλευση μόνον κατόπιν 
άδειας αυτής. 
 

ΑΡΘΡΟ 14Ο 
ΣΥΝΗΘΗΣ ΑΠΑΡΤΙΑ ΚΑΙ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ ΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

 
1. Η Γενική Συνέλευση βρίσκεται σε απαρτία όταν εκπροσωπείται σ’ αυτήν το 

είκοσι τοις εκατό (20%) του καταβεβλημένου κεφαλαίου 
2. Όταν δεν συγκεντρώσει το παραπάνω ποσοστό κατά την πρώτη 

συνεδρίαση, συνέρχεται επαναληπτική συνέλευση μέσα σε είκοσι (20) μέρες από τη 
χρονολογία της συνεδρίασης που ματαιώθηκε, η δε πρόσκληση πρέπει να γίνει δέκα 
(10) τουλάχιστον ημέρες πριν από τη συνεδρίαση της Γενικής Συνέλευσης, η οποία 
θα βρίσκεται σε απαρτία οποιοδήποτε κι αν είναι το τμήμα του καταβεβλημένου 
κεφαλαίου που εκπροσωπείται σ’ αυτή. 

3. Νεότερη πρόσκληση δεν απαιτείται, εάν στην αρχική   πρόσκληση 
ορίζονται ο τόπος και ο χρόνος των  επαναληπτικών εκ του νόμου προβλεπόμενων 
συνεδριάσεων, για την περίπτωση μη επίτευξης απαρτίας. 
Οι αποφάσεις της Γενικής Συνέλευσης λαμβάνονται με απόλυτη πλειοψηφία των 
ψήφων, που βρίσκονται στη Συνέλευση αυτή. 
 

ΑΡΘΡΟ 15Ο 
ΕΞΑΙΡΕΤΙΚΗ ΑΠΑΡΤΙΑ ΚΑΙ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ ΤΗΣ 

ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 
  

1. Εξαιρετικά όταν πρόκειται για αποφάσεις που αφορούν α) παράταση ή 
περιορισμό της διάρκειας της εταιρείας, συγχώνευση , ή διάσπαση , ή μετατροπή, ή 
διάλυση της εταιρείας, β) μεταβολή εθνικότητας της εταιρείας, γ) μεταβολή του 
αντικειμένου της επιχείρησης της  εταιρείας, δ) αύξηση ή μείωση του μετοχικού 
κεφαλαίου με εξαίρεση τα αναφερόμενα στο άρθρο 5 παρ.2 και 3 του παρόντος 
Καταστατικού, ε) μεταβολή του τρόπου διάθεσης των κερδών, στ) αύξηση των 
υποχρεώσεων των μετόχων, στ) έκδοση δανείου με ομολογίες, η Γενική Συνέλευση 
βρίσκεται σε απαρτία όταν εκπροσωπείται από τα δύο τρίτα (2/3) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου. 

2. Αν δεν επιτευχθεί απαρτία στην πρώτη συνεδρίαση, συνέρχεται πρώτη 
επαναληπτική συνέλευση μέσα σε είκοσι (20) ημέρες , η δε πρόσκληση για την 



επαναληπτική πρέπει να γίνει δέκα (10) τουλάχιστον ημέρες πριν από τη συνεδρίαση 
και η οποία βρίσκεται σε απαρτία όταν εκπροσωπείται το ένα δεύτερο (1/2) του 
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου. 

3. Αν δεν επιτευχθεί απαρτία σ’ αυτήν την επαναληπτική συνέλευση 
συνέρχεται και πάλι μέσα σε είκοσι (20) ημέρες δεύτερη επαναληπτική, 
προσκαλούμενη δέκα (10) ημέρες τουλάχιστον πριν την συνεδρίαση και η οποία 
βρίσκεται σε απαρτία όταν εκπροσωπείται το ένα τρίτο (1/3) του καταβεβλημένου 
κεφαλαίου.   

4. Όλες οι αποφάσεις της παρ.1 του παρόντος άρθρου λαμβάνονται με 
πλειοψηφία των 2/3 των ψήφων, που εκπροσωπούνται στη Συνέλευση. 
 

ΑΡΘΡΟ 16Ο 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ - ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ ΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΈΛΕΥΣΗΣ 

 
1. Στη Γενική Συνέλευση προεδρεύει προσωρινά ο Πρόεδρος του Διοικητικού 

Συμβουλίου ή, όταν αυτός κωλύεται, ο αναπληρωτής του. Χρέη Γραμματέα εκτελεί 
προσωρινά αυτός που ορίζεται από τον Πρόεδρο. 

2. Μετά την εκφώνηση του καταλόγου των μετόχων που έχουν δικαίωμα 
ψήφου, η συνέλευση προβαίνει στην εκλογή του Προέδρου αυτής κι ενός Γραμματέα, 
ο οποίος εκτελεί και χρέη ψηφοσυλλέκτη. 
 

ΑΡΘΡΟ  17Ο 
ΣΥΖΗΤΟΥΜΕΝΑ ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

 
1. Οι συζητήσεις και οι αποφάσεις της Γενικής Συνέλευσης περιορίζονται στα 

θέματα που αναφέρονται στην ημερήσια διάταξη. 
2. Με απόφαση της Γενικής Συνέλευσης μπορεί να συζητηθεί θέμα εκτός 

ημερήσιας διάταξης. Για τις συζητήσεις και τις αποφάσεις της Γενικής Συνέλευσης 
τηρούνται πρακτικά και υπογράφονται από τον Πρόεδρο και τον Γραμματέα αυτής. 

3. Αντίγραφα και αποσπάσματα πρακτικών επικυρώνονται από τον Πρόεδρο 
του Διοικητικού Συμβουλίου ή τον αναπληρωτή του. 
 

ΑΡΘΡΟ 18Ο 

ΑΠΟΦΑΣΗ ΑΠΑΛΛΑΓΗΣ ΜΕΛΩΝ ΤΟΥ Δ.Σ. ΚΑΙ ΤΩΝ ΕΛΕΓΚΤΩΝ 
 

1. Μετά την ψήφιση του ισολογισμού η γενική συνέλευση αποφαίνεται με 
ειδική ψηφοφορία, που ενεργείται με ονομαστική κλήση, για την απαλλαγή των 
μελών του Διοικητικού Συμβουλίου και των ελεγκτών  από κάθε ευθύνη 
αποζημίωσης  .  

2. Στην ψηφοφορία  περί απαλλαγής του Διοικητικού Συμβουλίου δικαιούνται 
να συμμετάσχουν μόνο τα μέλη που είναι κύριοι των μετοχών. Το αυτό ισχύει και 
περί των υπαλλήλων της εταιρίας.  
 

ΑΡΘΡΟ  19ο 
ΑΚΥΡΩΣΙΜΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

 
1. Με την επιφύλαξη των άρθρων 35β και 35γ, απόφαση της γενικής 

συνέλευσης  που λήφθηκε με τρόπο που δεν είναι σύμφωνος με το νόμο ή το 
καταστατικό, ακυρώνεται από το δικαστήριο. Το ίδιο ισχύει και για αποφάσεις τις 
οποίες έλαβε γενική συνέλευση που δεν είχε νόμιμα συγκληθεί ή συγκροτηθεί. 

2. Ακυρώσιμη είναι και η απόφαση που λήφθηκε: α) χωρίς να παρασχεθούν 
οφειλόμενες πληροφορίες, που ζητήθηκαν κατά το άρθρο 39 από μετόχους, οι οποίοι 



ζητούν την ακύρωση σύμφωνα με την επόμενη παράγραφο, ή β) κατά κατάχρηση της 
εξουσίας της πλειοψηφίας, υπό τους όρους του άρθρου 281 του Αστικού Κώδικα. 

3. Η ακύρωση μπορεί να ζητηθεί με αγωγή από οποιονδήποτε μέτοχο, κάτοχο 
μετοχών που εκπροσωπούν τα δύο εκατοστά (2/100) του κεφαλαίου, αν δεν παρέστη 
στη συνέλευση ή αντιτάχθηκε στην απόφαση. Την ακύρωση μπορεί να ζητήσει και 
κάθε μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου. Στην περίπτωση αυτή, εάν παρίσταται 
ανάγκη, το δικαστήριο της παραγράφου 6 διορίζει, μετά από αίτηση οποιουδήποτε 
έχει έννομο συμφέρον, ειδικό εκπρόσωπο της εταιρείας για τη διεξαγωγή της δίκης. 
Στην περίπτωση α' της παραγράφου 2, την ακύρωση μπορούν να ζητήσουν μόνο οι 
μέτοχοι που ζήτησαν τις πληροφορίες, εφόσον εκπροσωπούν το ένα εικοστό (1/20) 
του καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου. 

4.- Μέτοχοι, που δεν μπορούν να ζητήσουν την ακύρωση επειδή δεν έχουν το 
απαιτούμενο ποσοστό μετοχών, σύμφωνα με τα οριζόμενα στην προηγούμενη 
παράγραφο, μπορούν να αξιώσουν από την εταιρεία αποκατάσταση της ζημίας που 
υπέστησαν εξαιτίας του γεγονότος ότι η απόφαση λήφθηκε με τρόπο που δεν είναι 
σύμφωνος με το νόμο ή το καταστατικό ή κατά κατάχρηση της εξουσίας της 
πλειοψηφίας ή από γενική συνέλευση που δεν συγκλήθηκε ή δεν συγκροτήθηκε 
νόμιμα ή εξαιτίας του γεγονότος ότι δεν έλαβαν τις πληροφορίες που ζήτησαν. 
Αξίωση αποζημίωσης έχουν κατά τις γενικές διατάξεις οι μέτοχοι και αν ακόμη η 
απόφαση ακυρώθηκε. 

5.- Η απόφαση της γενικής συνέλευσης δεν μπορεί να ακυρωθεί εξαιτίας: α) 
συμμετοχής σε αυτή προσώπων που δεν είχαν το δικαίωμα αυτό, εκτός εάν η 
συμμετοχή τους ήταν αποφασιστική για την επίτευξη απαρτίας ή η ψήφος τους ήταν 
αποφασιστική για την επίτευξη πλειοψηφίας, β) ακυρότητας ή ακυρωσίας επί μέρους 
ψήφων, εκτός εάν οι ψήφοι αυτές ήταν αποφασιστικές για την επίτευξη πλειοψηφίας, 
γ) ανακρίβειας, αοριστίας ή πλημμελειών τήρησης του σχετικού πρακτικού, εκτός εάν 
για τους λόγους αυτούς δεν είναι δυνατόν να διαγνωσθεί το περιεχόμενο της 
απόφασης, δ) ελαττώματος της απόφασης του Διοικητικού Συμβουλίου, με την οποία 
συγκλήθηκε η γενική συνέλευση, εκτός εάν για το λόγο αυτόν δεν υπήρξε έγκαιρη 
και επαρκής πληροφόρηση των μετόχων. 

6. Η αγωγή ακύρωσης της απόφασης της γενικής συνέλευσης εκδικάζεται από 
το πολυμελές πρωτοδικείο της έδρας της εταιρείας. 

7. Η ανωτέρω αγωγή στρέφεται κατά της εταιρείας και ασκείται εντός 
προθεσμίας τριών (3) μηνών από την υποβολή του σχετικού πρακτικού στην αρμόδια 
αρχή ή, εάν η απόφαση υποβάλλεται σε δημοσιότητα, από την καταχώριση της στο 
Μητρώο. Εντός της ίδιας προθεσμίας ασκείται και η αγωγή αποζημίωσης κατά την 
παράγραφο 4. 

8. Οι ενάγοντες μέτοχοι οφείλουν να αποδείξουν ότι, τόσο κατά την άσκηση 
όσο και κατά τη συζήτηση της αγωγής, έχουν τις μετοχές που τους παρέχουν το 
δικαίωμα να ασκήσουν την αγωγή. Εάν μετά την άσκηση της αγωγής οι ενάγοντες 
μέτοχοι μεταβιβάσουν όλες τις μετοχές ή μέρος τούτων, ώστε κατά τη συζήτηση της 
αγωγής να μην συγκεντρώνουν πλέον τα ποσοστά της παραγράφου 3, οι ενάγοντες 
μέτοχοι μπορούν να ζητήσουν με τις προτάσεις τους αποζημίωση σύμφωνα με την 
παράγραφο 4. 

9. Η ακύρωση της απόφασης ισχύει έναντι πάντων. Το διοικητικό συμβούλιο 
υποχρεούται να λάβει τα μέτρα που επιβάλλει η κατάσταση η οποία προέκυψε από 
την ακύρωση. Σε κάθε περίπτωση δεν θίγονται τα δικαιώματα τρίτων που 
αποκτήθηκαν με απόφαση που ακυρώθηκε ή με πράξη που διενεργήθηκε με βάση την 
απόφαση αυτή, εκτός αν ο τρίτος γνώριζε ή αγνοούσε από βαριά αμέλεια το 
ελάττωμα της απόφασης. 

10. Το δικαστήριο μπορεί να διατάξει ασφαλιστικά μέτρα και πριν από την 
άσκηση της αγωγής. Στην περίπτωση αυτή, η αγωγή πρέπει να ασκηθεί εντός 
δεκαπέντε (15) ημερών από την έκδοση της απόφασης που διέταξε τα ασφαλιστικά 



μέτρα και, σε κάθε περίπτωση, εντός της προθεσμίας της παραγράφου 7, διαφορετικά 
τα ασφαλιστικά μέτρα αίρονται αυτοδικαίως. Το δικαστήριο μπορεί να διατάξει και 
την προσωρινή αναστολή της ισχύος της απόφασης. Το δικαστήριο μπορεί να 
υποχρεώσει τους αιτούντες σε παροχή εγγύησης, σταθμίζοντας την ανάγκη 
προστασίας των αιτούντων την αναστολή και τη ζημία της εταιρείας που μπορεί να 
προκληθεί από την αναστολή αυτή. 

11. Η δικαστική απόφαση που ακυρώνει απόφαση της γενικής συνέλευσης και 
η δικαστική απόφαση με την οποία αναστέλλεται η ισχύς της υποβάλλονται στη 
δημοσιότητα του άρθρου 7β. του ν. 2190/1920. 
 

ΑΡΘΡΟ 20ο 
ΑΚΥΡΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

 
1. Σε περίπτωση που δεν υπήρξε σύγκληση της γενικής συνέλευσης ή το  

περιεχόμενο της απόφασης της είναι αντίθετο στο νόμο ή το καταστατικό, η απόφαση 
είναι άκυρη. 

2. Με την επιφύλαξη εφαρμογής του προηγούμενου άρθρου, θεωρείται ότι 
συγκλήθηκε η γενική συνέλευση, εάν υπήρξε πρόσκλησή της, προερχόμενη από την 
εταιρεία και περιέχουσα τουλάχιστον ένδειξη της ημερομηνίας και του τόπου της 
γενικής συνέλευσης και η πρόσκληση αυτή δημοσιεύθηκε κατά το νόμο. 

3. Η προβολή ακυρότητας εκ μέρους μετόχου λόγω έλλειψης σύγκλησης της 
γενικής συνέλευσης δεν είναι επιτρεπτή, εάν ο μέτοχος αυτός μεταγενέστερα δήλωσε 
προς την εταιρεία εγγράφως ή με δήλωση του στα πρακτικά, ότι η γενική συνέλευση 
συνεδρίασε νομίμως. 

4. Η ακυρότητα μπορεί να προβληθεί από κάθε πρόσωπο, μέτοχο ή τρίτο, που 
έχει έννομο συμφέρον, εντός προθεσμίας ενός (1) έτους από την υποβολή του 
σχετικού πρακτικού στην αρμόδια αρχή ή, εάν η απόφαση υποβάλλεται σε 
δημοσιότητα, από την καταχώριση της στο Μητρώο. Σε περίπτωση που με 
τροποποίηση του καταστατικού ο σκοπός της εταιρείας καθίσταται παράνομος ή 
αντικείμενος στη δημόσια τάξη, καθώς και όταν από την απόφαση προκύπτει διαρκής 
παραβίαση διατάξεων αναγκαστικού δικαίου, η προβολή της ακυρότητας δεν 
υπόκειται σε προθεσμία. 

5. Η ακυρότητα μπορεί να ληφθεί υπόψη και αυτεπάγγελτα από το 
δικαστήριο, εντός της προθεσμίας της παραγράφου 4. 

6. Η δικαστική απόφαση που αναγνωρίζει την ακυρότητα απόφασης της 
γενικής συνέλευσης υποβάλλεται στη δημοσιότητα του άρθρου 7β. του ν. 2190/1920"     
 

ΑΡΘΡΟ 21ο 
ΑΝΥΠΟΣΤΑΤΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ 

 
1. Οι διατάξεις των άρθρων 35α και 35β του ν. 2190/1920 δεν εφαρμόζονται 

στις ανυπόστατες  αποφάσεις. 
2. Μια απόφαση είναι ανυπόστατη όταν λαμβάνεται με τις ψήφους προσώπων 

τα οποία: α) δεν είχαν μετοχική ιδιότητα, ή β) είχαν αρυσθεί το δικαίωμα ψήφου από 
πρόσωπα που δεν είχαν μετοχική ιδιότητα. 



 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ  Ε 

ΤΟ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
 

ΑΡΘΡΟ 22Ο 
ΣΥΝΘΕΣΗ - ΕΞΟΥΣΙΑ  - ΑΡΜΟΔΙΟΤΗΤΕΣ – ΘΗΤΕΙΑ 

 
1. Η εταιρεία διοικείται από πενταμελές διοικητικό συμβούλιο, τα μέλη του 

οποίου είναι δημοτικοί σύμβουλοι του δήμου Βέροιας, που μπορούν να επανεκλεγούν 
και εκλέγονται, μαζί με τους αναπληρωτές τους, από τη Γενική Συνέλευση των 
μετόχων της εταιρείας.   

2. Το Διοικητικό Συμβούλιο έχει τη διοίκηση (διαχείριση - διάθεση) της 
εταιρικής περιουσίας και την εκπροσώπηση της εταιρείας. Αποφασίζει για όλα γενικά 
τα ζητήματα, που αφορούν την εταιρεία μέσα στα πλαίσια του εταιρικού σκοπού, με 
εξαίρεση εκείνα που, σύμφωνα με το Νόμο η το παρόν Καταστατικό, υπάγονται στην 
αποκλειστική αρμοδιότητα της Γενικής Συνέλευσης. 

3. Το Διοικητικό Συμβούλιο μπορεί να αναθέτει την ενάσκηση εξουσιών και 
αρμοδιοτήτων του (εκτός εκείνων που απαιτούν συλλογική ενέργεια), καθώς και την 
εκπροσώπηση της εταιρείας, σε ένα ή περισσότερα πρόσωπα μέλη ή όχι, 
καθορίζοντας ταυτόχρονα και την έκταση της ανάθεσης αυτής. Μπορεί, επίσης, να 
αποφασίσει την συγκρότηση και λειτουργία επιστημονικών επιτροπών, καθώς και να 
διορίσει μέλη του σε συγκεκριμένη θέση με θητεία 2 ετών με συγκεκριμένα 
καθήκοντα. Μπορεί να αποφασίζει το ύψος της αμοιβής των ως άνω μελών των 
επιτροπών και των κατεχόντων θέσεις ή αξιώματα της προβλεπόμενης παραπάνω 
θητείας. 

4. Το Διοικητικό Συμβούλιο μπορεί, με απόφασή του, να μεταβιβάζει 
αρμοδιότητές του σε τρίτους ή σε επιτροπές, κάθε φορά που αυτό απαιτείται από την 
κοινοτική ή εθνική νομοθεσία, για την υλοποίηση προγραμμάτων ή Πρωτοβουλιών 
της Ευρωπαϊκής ΄Ενωσης. 

5. Η θητεία των μελών του Διοικητικού Συμβουλίου  καθορίζεται σε 2 χρόνια. 
Ειδικά για το πρώτο Δ.Σ., η θητεία του μπορεί να παραταθεί μέχρι την τακτική Γ.Σ., 
που θα εγκρίνει την πρώτη εταιρική χρήση. 
 

ΑΡΘΡΟ 23Ο 
ΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗ ΤΟΥ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
1. Το Διοικητικό Συμβούλιο ταυτόχρονα με την εκλογή του συνέρχεται και 

συγκροτείται σε Σώμα εκλέγοντας Πρόεδρο και Αντιπρόεδρο. 
2. Το Διοικητικό Συμβούλιο μπορεί να εκλέγει ένα από τα μέλη του σαν 

Διευθύνοντα Σύμβουλο, καθορίζοντας ταυτόχρονα και τις αρμοδιότητές του, 
σύμφωνα με τα οριζόμενα στο τελευταίο εδάφιο της παρ.2 του άρθρου 266 
ν.3463/2006. 

3. Ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συμβουλίου προΐσταται των συνεδριάσεων 
αυτού. Όταν ο Πρόεδρος απουσιάζει ή κωλύεται, τον αναπληρώνει, σε όλες του τις 
αρμοδιότητες, ο Αντιπρόεδρος και αυτόν ο Διευθύνων Σύμβουλος. 
 

ΑΡΘΡΟ 24Ο 
ΑΝΑΠΛΗΡΩΣΗ ΜΕΛΟΥΣ ΤΟΥ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
 Αν για οποιονδήποτε λόγο δημιουργηθεί κενή θέση Συμβούλου, επιτρέπεται 
όπως οι σύμβουλοι που απομένουν, εφόσον είναι τουλάχιστον τρείς (3), εκλέξουν 
αντικαταστάτη για το υπόλοιπο της θητείας του Συμβούλου που αναπληρώνεται. Η 
εκλογή αυτή υποβάλλεται για έγκριση στην αμέσως επόμενη Γενική Συνέλευση. Οι 



πράξεις του Συμβούλου, που εκλέχθηκε με τον τρόπο αυτό, θεωρούνται έγκυρες, 
ακόμη κι αν η εκλογή του δεν εγκριθεί από τη Γενική Συνέλευση. 
 

ΑΡΘΡΟ 25Ο 
ΣΥΓΚΛΗΣΗ ΤΟΥ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
1. Το διοικητικό συμβούλιο συγκαλείται από τον πρόεδρο ή τον αναπληρωτή 

του, με πρόσκληση, που γνωστοποιείται στα μέλη του δύο (2) τουλάχιστον εργάσιμες 
ημέρες πριν από τη συνεδρίαση.  

2. Στην πρόσκληση πρέπει, απαραίτητα, να αναγράφονται με σαφήνεια και τα 
θέματα της ημερήσιας διάταξης, διαφορετικά η λήψη αποφάσεων επιτρέπεται μόνο 
εφόσον παρίστανται ή αντιπροσωπεύονται όλα τα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου 
και κανείς δεν  αντιλέγει στη λήψη αποφάσεων.  

3. Τη σύγκληση του Διοικητικού Συμβουλίου μπορεί να ζητήσουν δύο (2) από 
τα μέλη του με αίτηση τους προς τον πρόεδρο αυτού ή τον αναπληρωτή του, οι οποίοι 
υποχρεούνται να συγκαλέσουν το διοικητικό συμβούλιο, προκειμένου αυτό να 
συνέλθει εντός προθεσμίας επτά (7) ημερών από την υποβολή της αίτησης. Στην 
αίτηση πρέπει, με ποινή απαραδέκτου, να αναφέρονται, με σαφήνεια και τα θέματα 
που θα απασχολήσουν το διοικητικό συμβούλιο. Αν δεν συγκληθεί το διοικητικό 
συμβούλιο από τον πρόεδρο ή τον αναπληρωτή του εντός της ανωτέρω προθεσμίας, 
επιτρέπεται στα μέλη, που ζήτησαν τη σύγκληση, να συγκαλέσουν αυτά το διοικητικό 
συμβούλιο εντός προθεσμίας πέντε (5) ημερών από τη λήξη της ανωτέρω προθεσμίας 
των επτά (7) ημερών, γνωστοποιώντας τη σχετική πρόσκληση στα λοιπά μέλη του 
Διοικητικού Συμβουλίου. 
   

ΑΡΘΡΟ 26Ο 
ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΕΥΣΗ ΜΕΛΩΝ – ΑΠΑΡΤΙΑ – 

ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ ΤΟΥ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 
 

1. Σύμβουλος, που είναι παρών, μπορεί να εκπροσωπεί ένα μόνο απόντα 
Σύμβουλο. Η αντιπροσώπευση δεν μπορεί να ανατεθεί σε πρόσωπο που δεν ανήκει 
στο Συμβούλιο. 

2. Το Διοικητικό Συμβούλιο βρίσκεται σε απαρτία και συνεδριάζει έγκυρα, 
όταν είναι παρόντες ή αντιπροσωπεύονται σε αυτό οι μισοί συν ένας από τους 
Συμβούλους του, ουδέποτε όμως ο αριθμός των παρόντων συμβούλων μπορεί να 
είναι μικρότερος από τρεις. 

3. Οι αποφάσεις του Διοικητικού Συμβουλίου λαμβάνονται με απόλυτη 
πλειοψηφία των παρόντων μελών. Σε περίπτωση ισοψηφίας υπερισχύει η ψήφος του 
Προέδρου ή του αναπληρωτού αυτού. 
 

ΑΡΘΡΟ 27Ο 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 
 

1. Για τις συζητήσεις και αποφάσεις του Διοικητικού Συμβουλίου τηρούνται 
πρακτικά 

2. Αντίγραφα ή αποσπάσματα των πρακτικών του Διοικητικού Συμβουλίου 
επικυρώνονται από τον Πρόεδρο ή τον αναπληρωτή του. 

3. Η κατάρτιση και υπογραφή πρακτικού από όλα τα μέλη του Διοικητικού 
Συμβουλίου ή τους αντιπροσώπους τους ισοδυναμεί με απόφαση του Δ.Σ., ακόμη και 
αν δεν έχει προηγηθεί συνεδρίαση. 



 
ΑΡΘΡΟ 28Ο 

ΑΠΟΖΗΜΙΩΣΗ ΜΕΛΩΝ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 
 

1. Στα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου μπορεί να χορηγηθεί αποζημίωση, 
το ποσό της οποίας ορίζεται από την τακτική Γενική Συνέλευση με ειδική απόφαση. 
Ειδικά για την πρώτη εταιρική χρήση ορίζεται ότι τα μέλη του Δ.Σ δεν δικαιούνται 
καμία αμοιβή ή αποζημίωση, παρά μόνο έξοδα μετακίνησης τους εκτός Νομού 
Ημαθίας για υποχρεώσεις της εταιρίας . 

2. Κάθε άλλη αμοιβή ή αποζημίωση των μελών του Διοικητικού Συμβουλίου 
βαρύνει την εταιρία μόνο αν εγκριθεί το ποσό για κάθε σύμβουλο με ειδική απόφαση 
της Τακτικής Συνέλευσης. 

3. Δάνεια της εταιρίας προς ιδρυτές, μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου, 
συγγενείς αυτών (μέχρι και του τρίτου βαθμού εξ αίματος ή εξ αγχιστείας), τις 
συζύγους των ανωτέρω, ως και η παροχή πιστώσεων προς αυτούς με οποιοδήποτε 
τρόπο ή παροχή εγγυήσεων υπέρ αυτών προς τρίτους απαγορεύονται απολύτως και 
είναι άκυρα. Για οποιαδήποτε άλλη σύμβαση μεταξύ της εταιρίας και των προσώπων 
αυτών χρειάζεται απαραίτητα προηγούμενη ειδική άδεια της Γενικής Συνέλευσης. 

4. Επίσης, δάνεια της εταιρίας σε τρίτους, καθώς και η παροχή πιστώσεων σ’ 
αυτούς με οποιοδήποτε τρόπο ή παροχή εγγυήσεων υπέρ αυτών με σκοπό την 
απόκτηση από αυτούς μετοχών της εταιρίας, απαγορεύονται απολύτως και είναι 
άκυρα. 
 

ΑΡΘΡΟ 29Ο 
ΑΠΑΓΟΡΕΥΣΗ – ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΜΟΣ 

 
1. Απαγορεύεται στα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου και στους Διευθυντές 

της εταιρείας να ενεργούν, χωρίς άδεια της γενικής συνέλευσης, για δικό τους 
λογαριασμό ή για λογαριασμό τρίτων, πράξεις που υπάγονται σε κάποιον από τους 
σκοπούς που επιδιώκει η εταιρεία ή να μετέχουν σαν ομόρρυθμοι εταίροι εταιρειών 
που επιδιώκουν τέτοιους σκοπούς. 

2. Σε περίπτωση που παραβιασθεί η παραπάνω διάταξη, η εταιρεία δικαιούται 
αποζημίωση σύμφωνα με το άρθρο 23 παρ. 2 και 3 του ν. 2190/1920 και ο παραβάτης 
εκπίπτει από το αξίωμά του. 
  

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΣΤ΄ 
ΕΛΕΓΧΟΣ- ΕΤΑΙΡΙΚΗ ΧΡΗΣΗ 

 
ΑΡΘΡΟ 30Ο 
ΕΛΕΓΚΤΕΣ 

 
1. Η Τακτική Γενική Συνέλευση εκλέγει κάθε χρόνο δύο (2) τακτικούς και 

δύο (2) αναπληρωματικούς ελεγκτές ορίζοντας και την αμοιβή τους. 
2. Η Γενική Συνέλευση μπορεί να εκλέγει ένα μόνο τακτικό και ένα 

αναπληρωματικό ελεγκτή εφόσον αυτοί είναι ορκωτοί λογιστές. 
 

ΑΡΘΡΟ   31Ο 
ΕΤΑΙΡΙΚΗ ΧΡΗΣΗ 

 
 Η εταιρική χρήση είναι 12μηνης διάρκειας, αρχίζει την 1η Ιανουαρίου κάθε 
έτους και λήγει στις 31 Δεκεμβρίου του αυτού έτους. Εξαιρετικά, η πρώτη εταιρική 
χρήση αρχίζει από την καταχώρηση της Διοικητικής Απόφασης για τη σύσταση της 



εταιρείας και έγκρισης του Καταστατικού στο βιβλίο Μητρώου Ανωνύμων Εταιρειών 
της Διεύθυνσης  Εμπορίου της Νομαρχίας Ημαθίας και λήγει 31 Δεκεμβρίου 2008. 
 
 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ζ΄ 
ΙΣΟΛΟΓΙΣΜΟΣ – ΚΕΡΔΗ- ΖΗΜΙΕΣ 

 
ΑΡΘΡΟ 32Ο 

ΙΣΟΛΟΓΙΣΜΟΣ 
 

1. Στο τέλος κάθε εταιρικής χρήσης το Διοικητικό Συμβούλιο καταρτίζει τις 
ετήσιες οικονομικές καταστάσεις. Οι ετήσιες οικονομικές καταστάσεις υποβάλλονται 
προς έγκριση στην Τακτική Γενική Συνέλευση και συνοδεύονται : α) από την 
επεξηγηματική έκθεση του Διοικητικού Συμβουλίου στην οποία αναφέρονται όλα τα 
ενεργητικά και παθητικά στοιχεία καθώς και τα στοιχεία του λογαριασμού 
αποτελεσμάτων, όσο το δυνατό αναλυτικότερα όπως καθορίζεται από το άρθρο 43 
παρ.7 του Π.Δ. 409/1986 και β) από την έκθεση των ελεγκτών. 

2. Οι οικονομικές καταστάσεις δημοσιεύονται είκοσι (20) ημέρες τουλάχιστον 
πριν από τη συνεδρίαση της Συνέλευσης σύμφωνα με όσα ορίζει ο Νόμος. 

3. Για να εγκριθούν έγκυρα από τη Γενική Συνέλευση οι οικονομικές 
καταστάσεις πρέπει να έχουν ελεγχθεί από τους ελεγκτές της εταιρείας και να 
θεωρηθούν  ειδικά: α) από τον Διευθύνοντα Σύμβουλο και, αυτού κωλυομένου, από 
ένα μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου που θα ορίζεται απ’ αυτόν, β) από εκείνον 
που έχει τη Γενική Διεύθυνση της εταιρείας και γ) από εκείνον που διευθύνει το 
λογιστήριο. 
 

ΑΡΘΡΟ 33Ο 
ΔΙΑΘΕΣΗ ΚΕΡΔΩΝ 

 
 Με την επιφύλαξη των διατάξεων του άρθρου 44α του ν.2190/20, που 
προστέθηκε με το άρθρο 37 του Π.Δ. 409/86 η διάθεση των καθαρών κερδών θα 
γίνεται με τον ακόλουθο τρόπο. 

1. Προηγείται  η διάθεση του ποσοστού για τον σχηματισμό του τακτικού 
αποθεματικού όπως ορίζει το άρθρο 44 του ν. 2190/20. 

2. Ακολουθεί η διάθεση του ποσού που απαιτείται για την καταβολή του 
πρώτου μερίσματος , όπως ορίζεται με τις διατάξεις του άρθρου 45 παράγραφος 2β 
του  ν. 2190/20 σε συνδυασμό με τις διατάξεις του Α.Ν.148/67 του Ν.Δ. 34/1968 και 
του Ν.876/1979 και  

3. Η Γενική Συνέλευση διαθέτει ελεύθερα το υπόλοιπο. 
 

ΑΡΘΡΟ 34Ο 
ΚΑΤΑΝΟΜΗ ΜΕΤΟΧΩΝ 

 
 1. Ο Δήμος Βέροιας και τυχόν άλλοι συμμετέχοντες ΟΤΑ διατηρούν πάντοτε 
κοινές μη προνομιούχες μετοχές, που αντιπροσωπεύουν αθροιστικά την πλειοψηφία 
του μετοχικού κεφαλαίου (50% + 1 των μετοχών). 
 2. Είναι δυνατή και η συμμετοχή φορέων του δημόσιου τομέα, συνεταιρισμών 
και ενώσεων αυτών, επιστημονικών φορέων, επιμελητηρίων, φορέων συλλογικών 
κοινωνικών ή οικονομικών συμφερόντων, καθώς και τραπεζών και πιστωτικών 
ιδρυμάτων. Από τους φορείς αυτής της παραγράφου ο καθένας χωριστά δεν μπορεί 
να κατέχει πλέον του δύο τοις εκατό (2%) του συνολικού καταβεβλημένου 
κεφαλαίου.  
 



ΑΡΘΡΟ 35Ο 
ΛΟΓΟΙ ΛΥΣΗΣ ΤΗΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ 

 
1. Η εταιρεία λύεται: α) ταυτόχρονα με την πάροδο του χρόνου διάρκειας 

αυτής, εκτός αν πριν απ’ αυτό η Γενική Συνέλευση ήθελε αποφασίσει την παράταση 
της διάρκειάς της, β) με απόφαση της Γενικής Συνέλευσης και γ) ταυτόχρονα με την 
κήρυξη της εταιρείας σε κατάσταση πτώχευσης. 

2. Η εταιρεία  λύεται υποχρεωτικώς, αν, για τρεις συνεχείς εταιρικές χρήσεις 
μετά διετία από την ίδρυση της, είναι ζημιογόνος ή εάν, για ισάριθμες  φορές εντός 
δεκαετίας, τα ίδια αυτής κεφάλαια, όπως αυτά προσδιορίζονται  στο υπόδειγμα 
ισολογισμού του άρθρου 42γ του ν. 2190/1920 , όπως ισχύει , γίνουν κατώτερα του 
πενήντα τοις εκατό (50%)  του μετοχικού κεφαλαίου. 

3. Η συγκέντρωση όλων των μετοχών σε ένα πρόσωπο δεν αποτελεί λόγο 
λύσης της εταιρείας, εκτός από την περίπτωση που αναφέρεται στο ποσοστό των 
ιδιωτών πάνω στο καταβεβλημένο μετοχικό κεφάλαιο, κατά την οποία λύεται η 
εταιρεία. 

4. Το Διοικητικό Συμβούλιο, μέσα σε έξι (6) μήνες από τη λήξη της χρήσης, 
υποχρεώνεται να συγκαλέσει Γενική Συνέλευση για να αποφασίσει για τη διάλυση ή 
υιοθέτηση άλλης λύσης, όταν το σύνολο των ιδίων κεφαλαίων αυτής κατά τη  
σύνταξη του ισολογισμού καταστεί κατώτερη από το μισό του καταβεβλημένου 
μετοχικού κεφαλαίου. 
 

ΑΡΘΡΟ 36Ο 
ΕΚΚΑΘΑΡΙΣΤΕΣ 

 
1. Εκτός από την περίπτωση πτώχευσης, τη λύση της εταιρείας ακολουθεί η 

εκκαθάριση αυτής. Χρέη εκκαθαριστή μέχρι το διορισμό εκκαθαριστών από τη 
Γενική Συνέλευση εκτελεί το Διοικητικό Συμβούλιο. Ο διορισμός των εκκαθαριστών 
συνεπάγεται αυτοδίκαια την παύση της εξουσίας των μελών του Διοικητικού 
Συμβουλίου και των ελεγκτών. 

2. Εκείνοι που διορίζονται από τη Γενική Συνέλευση εκκαθαριστές οφείλουν, 
ταυτόχρονα με την ανάληψη των καθηκόντων τους, να ενεργήσουν απογραφή της 
εταιρικής περιουσίας και να δημοσιεύσουν στον Τύπο και στο δελτίο Ανωνύμων 
Εταιρειών και Ε.Π.Ε Ισολογισμό, του οποίου αντίτυπο υποβάλλεται στην εποπτική 
Αρχή. Την αυτή υποχρέωση έχουν οι εκκαθαριστές και κατά τη λήξη της 
εκκαθάρισης. 

3. Η Γενική Συνέλευση των μετόχων διατηρεί όλα τα δικαιώματά της στη 
διάρκεια της εκκαθάρισης. 

4. Οι λογαριασμοί και ο ισολογισμός της εκκαθάρισης εγκρίνονται από τη 
Γενική Συνέλευση, που αποφασίζει για την αλλαγή των εκκαθαριστών από κάθε 
ευθύνη. 

5. Κάθε χρόνο υποβάλλονται στη Γενική Συνέλευση τα αποτελέσματα της 
εκκαθάρισης με έκθεση των αιτιών που παρακώλυσαν την αποπεράτωση της 
εκκαθάρισης. 

 
ΑΡΘΡΟ 37Ο 

ΓΕΝΙΚΕΣ ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ 

1. Για όσα θέματα δεν ρυθμίζει το παρόν Καταστατικό ισχύουν οι διατάξεις 
του ν. 2190/ 1920, όπως αυτός τροποποιήθηκε και ισχύει σήμερα  

2. Η ευθύνη του Δήμου Βέροιας για χρέη της εταιρίας περιορίζεται στο τμήμα 
της συμμετοχής του στο κεφάλαιο της εταιρείας (άρθρο 252 παρ.8 ν.3463/2006). 



 
ΑΡΘΡΟ 38Ο 

ΠΡΩΤΟ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
 
 Το πρώτο Διοικητικό Συμβούλιο, το οποίο θα διοικήσει την εταιρία μέχρι την 
πρώτη τακτική Γενική Συνέλευση, η οποία θα συγκληθεί μέχρι την 
…………………………………, για να εγκρίνει τα αποτελέσματα της πρώτης 
εταιρικής χρήσης, θα αποτελείται από τους: 
 1)………………………………………………………………………………  
 2)………………………………………………………………………………  
 3)………………………………………………………………………………  
 4)………………………………………………………………………………  
 5)………………………………………………………………………………  
 

Από τις διατάξεις της απόφασης αυτής προκαλείται δαπάνη σε βάρος του 
προϋπολογισμού του Δήμου Βέροιας (ΚΑ 10/7511.002 με τίτλο «Συμμετοχή στο 
αρχικό κεφάλαιο της Αναπτυξιακής Α.Ε. Δήμου Βέροιας») ύψους € 60.000,00 για το 
τρέχον έτος και έως € 150.000,00 για τα επόμενα έτη. 

Β) Ορίζει ως μέλη στην προσωρινή διοίκηση της παραπάνω Αναπτυξιακής 
Εταιρείας τους δημοτικούς συμβούλους Μιχαήλ Σουμελίδη, Παύλο Παυλίδη, 
Νικόλαο Μωυσιάδη, Νικόλαο Τσιαμήτρο, Γεώργιο Κάκαρη. 

Γ) Ορίζει ως εκπρόσωπο του Δήμου Βέροιας στη Γενική Συνέλευση της 
παραπάνω Αναπτυξιακής Εταιρείας τη Δήμαρχο Βέροιας, κα Χαρίκλεια 
Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδη. 

Δ) Τροποποιεί τον προϋπολογισμό του Δήμου έτους 2008,  ως εξής: 
Στο σκέλος των εξόδων μεταφέρει από το αποθεματικό κεφάλαιο (Κ.Α. 9111) ποσό € 
60.000,00 και δημιουργεί νέα ισόποση πίστωση με Κ.Α. 10/7511.002 και τίτλο 
«Συμμετοχή στο αρχικό κεφάλαιο της Αναπτυξιακής Α.Ε. Δήμου Βέροιας» από Ίδια 
Έσοδα. 

Ε) Ψηφίζει τη σχετική πίστωση. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  193 / 2008 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  8-5-2008 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


